
 
 
 
 
 
 

 1

 
 
ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 3/2008 
Caràcter: ordinària 
Data: 4 d´abril de 2008 
Horari: de 10:00 a les 14:50 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  

 
 
 
Paer en cap 

Marta Camps Torrens,  1a Tinent d'Alcalde 
Josep Presseguer Gené,  2on. Tinent d'Alcalde 
Montse Mínguez García,  3a. Tinent d'Alcalde 
Montse Parra  Albà,  4a. Tinent d'Alcalde 
José Mª Alonso Fernández,  5è. Tinent d'Alcalde 
Dolors Arderiu Sabaté,  6a. Tinent d'Alcalde 
Josep Barberà Morreres,  Regidor 
Oriol Yuguero Torres,  Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,  Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol,  Regidora 
Juan Gómez López,  Regidor 
Sara Mestres Llusà,  Regidora 
Luis Franco Bergua,  Regidor 
Neus Brocal Mañas,  Regidora 
Isidre Gavín Valls,  Regidor 
Alexis Guallar Tàsies,  Regidor 
Miquel Padilla Díaz,  Regidor 
Beatriu Obis Aguilar,  Regidora 
Maria del Roser Rodríguez Ros,  Regidora 
Ismael Zapater Zapater,  Regidor 
M. José Horcajada Bell-lloch,  Regidora 
Enric Montanya Mias,  Regidor 
Montserrat Bergés Saura,  Regidora 
M. Mercè Rivadulla Gracia,  Regidora 
Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
Assumpció Massana Estiarte,  Interventora 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
 
 



 
 
 
 
 
 

 2

 
Excusa la seva assistència: 
 
Montserrat Bertran Renaches,  

 
 
 
Regidora 

 
 
 
ORDRE DEL DIA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR (inclou dues correccions 
d’errades)  
  
Les dues correccions d'errades inclou l'acta lliurada als membres de la Corporació i que se 
sotmet a aprovació, són les següents: 
 
a) En el punt 5è s'introdueix la correcció d'errades efectuada per decret d'Alcaldia de 4 de 
març de 2008, per la qual se substitueix l'expressió "Medalla de la Paeria" per la de "Placa 
del a Paeria". 
 
b) En el punt núm. 13è es corregeix el punt 3 de l'acord de la Junta de Govern Local de data 
12 de febrer de 2008, sotmès a ratificació, que literalment preveia: "3r. Aprovar la 
modificació de les tarifes en els termes de la conclusió 2a i establint les següents tarifes 
(amb  IVA inclòs): Tarifa fixa d' 1.506.178,80 euros i Tarifa variable de 544.606,50 euros". 
Aquesta redacció és la que constava en l'acord de la Junta de Govern Local que es  ratifica i 
en els documents obrants en l'expedient, excepte en la proposta d'acord que és la que 
motiva la present correcció d'errades. 
 
Per unanimitat s'acorda aprovar l'acta de la sessió anterior feta el dia 29 de febrer de 2008, 
amb les rectificacions abans esmentades.  

 
 
 
2.- DONANT COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDIA DES DEL DARRER 
PLE 
  
La Corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia des del darrer Ple i que 
van del núm. 758 fins el núm. 1547 ambdòs inclosos. 

 
 
 
3.- DONANT COMPTE ESPECÍFIC DE DIVERSOS DECRETS D'ALCALDIA 
  
La Corporació resta assabentada dels següents decrets dictats per l'Alcaldia:  
 
- Decret de 4-3-2008 relatiu a la correcció d'errada del decret d'incoació d'expedient per la 
concessió d'una medalla de la Paeria a favor del Col·legi Episcopal, en el sentit de rectificar-
ho i on hi diu "medalla" hi ha de constar "placa".  
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- Decret de 5-3-2008 de delegacions de funcions d'Alcaldia, per absència ,en les tinents 
d'alcalde Sres. Marta Camps i Montse Mínguez,  des del dia 11 de març fins el dia  26 de 
març.  
 
- Decret de 27-3-2008 de declaració  de dos dies de dol oficial a l'Ajuntament de Lleida, amb 
motiu de la defunció del regidor de la corporació Sr. Xavier Aluja i Farré. 
 
- Decret de 27-3-2008 de nomenament de la Sra. Ester Reig i Crusells com a responsable 
de Planificació Estratègica de RRHH (nova denominació del lloc de treball d'assessor/a 
tècnic/a especial del Gabinet d'Alcaldia). 
 
- Decret de 27-3-2008 de nomenament de la Sra. Sandra Subarroca i Bullich com a 
assessora tècnica especial del Gabinet d'Alcaldia.   

 
 
 
4.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D'INICI D'EXPEDIENT DE CONCESSIÓ DE LA MEDALLA 
DE LA PAERIA, A TÍTOL PÒSTUM, AL SR. XAVIER ALUJA I FARRÉ 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 27 de març de 2008, el qual, en 
la seva part dispositiva diu: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en el Sr. XAVIER ALUJA FARRÉ per a la concessió al seu favor d'una Medalla de la Ciutat a 
títol pòstum. 
 
2. Nomenar a la Sra. M. ROSA BALL PAPIOL, regidora instructora de l'expedient i al Sr. 
CARLES ALSINET MORA, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 

 
 
 
5.- RATIFICACIÓ DEL  DECRET D'INICI D'EXPEDIENT DE CONCESSIÓ DE LA 
MEDALLA DE LA PAERIA, A TÍTOL PÒSTUM, AL MÈRIT CULTURAL O ARTÍSTIC, AL 
SR. MIQUEL ROIG I NADAL 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de 27 de març de 2007, el qual en la 
seva part dispositiva diu: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en el Sr. MIQUEL ROIG NADAL, per a la concessió al seu favor d'una Medalla de la Paeria 
al mèrit cultural o artístic. 
 
2. Nomenar a S.Sa. MONTSERRAT PARRA ALBÀ, regidora instructora de l'expedient i al 
Sr. LLUÍS SANMARTIN BAIGET, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de 
l'expedient. 
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6.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D'INICI D'EXPEDIENT DE CONCESSIÓ DE LA PLACA 
DE LA PAERIA AL MÈRIT ESPORTIU A L'INEFC 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 28 de març de 2008, el qual en 
la seva part dispositiva diu: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en l'INEFC Lleida per a la concessió al seu favor d'una Placa de la Paeria al mèrit esportiu.
 
2. Nomenar a S.Sa. José M. Alonso Fernández, regidor instructor de l'expedient i al Sr. 
Carles Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 

 
 
 
7.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D'INICI D'EXPEDIENT DE CONCESSIÓ D'UNA PLACA 
DE LA PAERIA AL MÈRIT ESPORTIU AL CLUB ESPORTIU LLEIDA BÀSQUET 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 28 de març de 2008, el qual en 
la seva part dispositiva diu: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en el LLEIDA BÀSQUET  per a la concessió al seu favor d'una Placa de la Paeria al mèrit 
esportiu. 
 
2. Nomenar a S.Sa. José M. Alonso Fernández, regidor instructor de l'expedient i al Sr. 
Carles Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 
 
 
8.- ACORD RELATIU A LA REPRESENTACIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ERC EN 
ÒRGANS COL·LEGIATS 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. En tots els òrgans col·legiats, comissions o consells municipals en els quals estava 
prevista la representació dels grups municipals, i en els que figurava com a representant 
designat a proposta del grup d'ERC S.Sa. Xavier Aluja, farà les funcions de titular la 
portaveu del grup S.Sa. Montserrat Bergés, en tant no s'adoptin els acords organitzatius 
corresponents quan s'incorpori el nou membre de la Corpació que haurà de cobrir la vacant 
creada pel decés del seu company de grup. 
 
2n. Comunicar aquest acord als presidents o responsables dels organismes, comissions o 
consells que en puguin resultar afectats, als efectes legals oportuns.  
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9.- APROVACIÓ CONVENI AMB EL CONSORCI PER A LA NORMALITZACIÓ 
LINGÜÍSTICA PER AL DESENVOLUPAMENT DE PROGRAMES I ACTUACIONS 
D'ACOLLIMENT LINGÜÍSTIC I ANNEX AL CONVENI MARC PER AL 
DESENVOLUPAMENT DE PROGRAMES I ACTUACIONS D'ACOLLIMENT LINGÜÍSTIC 
  
Vista la proposta de la regidora de Promoció Cultural i Festes, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar el conveni marc entre el Consorci per a la Normalització Lingüística i l'Ajuntament 
de Lleida per al desenvolupament de programes i actuacions d'acolliment lingüístic. 
 
Aprovar l'annex al conveni marc entre el Consorci per a la Normalització Linguïstica i 
l'Ajuntament de Lleida per al desenvolupament de programes i actuacions d'acolliment 
lingüístic mitjançant l'organització de l'Aula de Lleida. 
 
L'aportació de l'Ajuntament de Lleida la Consorci per a la Normalització Lingüística és de 
15.000 euros. 

 
 
 
10.- APROVACIÓ DEL REGLAMENT REGULADOR DEL PROCÉS PER A LA CREACIÓ 
DE BORSES D'OCUPACIÓ TEMPORAL 
  
L'art. 39 de l'Acord Conveni de Condicions Laborals de l'Ajuntament de Lleida, estableix que 
per a cobrir les baixes i places vacants temporalment de l'Ajuntament de Lleida i dels seus 
Organismes Autònoms es crearan borses de treball pròpies mitjançant les corresponents 
convocatòries. La gestió d'aquestes borses i els processos selectius aniran a càrrec del 
Departamnet de RRHH de l'Ajuntament de Lleida, amb la participació dels òrgans de 
representació sindical segons el Reglament que redactarà una Comissió específica que es 
constituirà a l'efecte. 
 
D'acord amb l'esmentat article i havent-se reunit la Comissió específica en diferents 
sessions i concretament els dies 28 de febrer i 13 de març de 2008, composada per 
diferents representants de la Corporació i representants sindicals amb motiu de l'elaboració 
d'un Reglament regulador del procés per a la creació de borses d'ocupació temporal. 
 
Atès que aquesta Comissió específica ha acordat proposar per la seva aprovació definitiva 
aquest Reglament. 
 
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
L'aprovació del Reglament regulador del procés per a la creació de borses d'ocupació 
temporal. 

 
 
11.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT AL FUNCIONARI INTERÍ AGUSTÍ LÓPEZ PIÑOL 
  
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 



 
 
 
 
 
 

 6

Autoritzar al funcionari interí Sr. Agustí López Piñol (1316), professor del Conservatori, per 
exercir un segon lloc de treball o activitat de professor de música en activitats extraescolars, 
al Col·legi Maristes, amb una dedicació de 2 hores setmanals. 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o 
en el contingut, s'haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans. 

 
 
 
12.- DONANT COMPTE DE L'APROVACIÓ DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE 
L'AJUNTAMENT 2007 
  
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 29 de febrer de 2008, la Liquidació del Pressupost 
de l'Ajuntament, corresponent a l'exercici de 2007, i en compliment d'allò previst a l'article 
193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, el qual aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el 
següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-07 . . . . .                      60.035.039,75 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-07 -              33.348.630,29 
b) -Resultat  pressupostari de  -  
         l'exercici. . . . . . . . .                                       3.361.670,39 
        -Resultat pressupostari ajustat                         726.912,22 
 
c) -Romanent de Tresoreria:  
       - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-07. . . . .            60.650.005,17 
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-07 
           . . . . . . . . .                  42.185.070,38               
 
       - Fons líquits a 31-12-07                               5.001.767,18 
 
- Romanent de Tresoreria. . . . . .                       23.466.701,97 
 
       - Saldos de dubtós cobrament . . . .            16.437.061,33 
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a  
         despeses amb finançament afectat.           6.529.761,49 
 
       - Romanent de Tresoreria per a des- 
         peses generals. . . . . . . . . .                            499.879,15 
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13.- DONANT COMPTE DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L'INSTITUT 
MUNICIPAL DE TREBALL "SALVADOR SEGUI" 2007 
  
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 29 de febrer de 2008, la Liquidació del Pressupost 
de l'Institut  Municipal de Treball "Salvador Seguí", corresponent a l'exercici de 2007, i en 
compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s'aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al 
Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-07 . . . . . . .             1.354.289,47 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-07 -            531.394,90  
b) -Resultat  pressupostari de l'exercici.           222.481,50 
    -Resultat pressupostari ajustat. . .               -328.339,87  
c) -Romanent de Tresoreria: 
 
- Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-07 . . . . . . . . .   1.366.771,47 
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-07 
          . . . . . . . . . . . . . . . . .     653.249,89 
 
       - Fons líquits a 31-12-07        45.075,10 
       - Romanent de Tresoreria total. . . .          758.596,68 
       - Saldos de dubtós cobrament. . . . .           30.668,82 
 
        - Romanent de Tresoreria 
          afectat a despeses amb 
          finançament afectat. . . . . . . . . . . .         667.821,37 
        - Romanent de Tresoreria 
          per a despeses generals. . . . . . . . .        60.106,49 

 
 
 
14.- DONANT COMPTE DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST D'ACCÉS INSTITUT 
MUNICIPAL D'INFORMÀTICA DE LLEIDA 2007 
  
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 29 de febrer de 2008, la Liquidació del Pressupost 
d'Accés Institut Municipal d'Informàtica de Lleida, corresponent a l'exercici de 2007, i en 
compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s'aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al 
Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-07 . . . . . . . . . . . . .           581.570,73 
 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
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         dents  de  pagament a 31-12-07 . . . . . .         697.899,71 
 
 b) -Resultat  pressupostari de l'exercici. . . . .            -3.303,34 
 
        -Resultat pressupostari ajustat. . . . . . . .            -3.303,34 
 
c) -Romanent de Tresoreria: 
 
       - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-07 . . . . . . . . . . . .   593.604,01 
 
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-07.. .   765.477,36 
        
       - Fons líquids a 31-12-07. . . .  172.183,39 
 
       - Romanent de Tresoreria total. . . . . . . . . . . . .       310,04 
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a 
         despeses amb finançament afectat. .                      ------ 
                 
       - Romanent de Tresoreria  
         per a despeses generals . . . . . . . . . . . . . . . .       310,04 

 
 
 
15.- DONANT COMPTE DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L'INSTITUT 
MUNICIPAL DE MERCATS I CONSUM DE LLEIDA 2007 
  
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 29 de febrer de 2008, la Liquidació del Pressupost 
de l'Institut Municipal de Mercats i Consum de Lleida, corresponent a l'exercici de 2007, i en 
compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, el 
qual aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple 
de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-07 . . . . . . . . . . . . . .      36.701,20 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-07 . . . . . . .  157.425,69 
b) -Resultat  pressupostari de l'exercici. .  . . .   -178.656,43 
    -Resultat pressupostari ajustat. . .  . . . . . . .       2.529,16 
 
c) -Romanent de Tresoreria: 
       - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-07 . . . . . . . . . . . .   41.401,30 
       - Obligacions pendents de  
         pagament a 31-12-07 . . . . .  191.198,20 
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       - Fons líquids a 31-12-07 . . .  211.610,28 
       - Romanent de Tresoreria total. . . . . . . . . . .       61.813,38 
       - Saldos de dubtós cobrament. . . . . . . . . . .        11.031,23  
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a despeses  
          amb finançament afectat. . . . . . . . . . . . .                ----    
 
       - Romanent de Tresoreria per a despeses  
         generals. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .            50.782,15 

 
 
 
16.- DONANT COMPTE DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DEL PATRONAT 
MUNICIPAL DE TURISME DE LLEIDA 2007 
  
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 29 de febrer de 2008, la Liquidació del Pressupost 
del Patronat Municipal de Turisme de Lleida, corresponent a l'exercici de 2007, i en 
compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s'aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al 
Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de 
     cobrament a 31-12-07 . . . . . . . . . . . . . . .            349.132,75 
    -Obligacions pressupostàries pendents  de   
     pagament a 31-12-07  . . . . . . . . . . . . . . .            355.962,76 
b) -Resultat  pressupostari de l'exercici. . . . . .     -1.094.277,06    
    -Resultat pressupostari ajustat. . . . . . . . . .           -24.596,08 
 
c) -Romanent de Tresoreria: 
     - Drets pendents de cobrament  
       a 31-12-07 . . . . . . . . . . . .  372.938,88 
     - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-07 
          . . . . . . . . . . . . . . . . .     411.262,28       
 
      - Fons líquids a 31-12-07.      948.999,39 
 
      - Romanent de Tresoreria total. . . . . . . . . . . .   910.675,99 
 
      - Saldos de dubtós cobrament. . . . . . . . . . . . .       ----          
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a 
         despeses amb finançament afectat.               910.202,17        
 
       - Romanent de Tresoreria per 
         a despeses generals . . . . . . . . . . . . . . . . . .          473,82 
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17.- DONANT COMPTE LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICIPAL 
D'ACCIÓ CULTURAL 2007 
  
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 29 de febrer de 2008, la Liquidació del Pressupost 
de l'Institut Municipal d'Acció Cultural, corresponent a l'exercici de 2007, i en compliment 
d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s'aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de 
la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-07 . . . . . . . .. . . . . . . .      1.474.271,98 
 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-07 . . . . . . . .    .1.620.151,70 
 
b) -Resultat  pressupostari de l'exercici. . . . . . . .        -82.581,09 
 
    -Resultat pressupostari ajustat. .. . . . . . . . . .  .         98.865,31 
 
c) -Romanent de Tresoreria: 
 
     - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-07 . . . . . . .  . . . . . . 1.475.345,50 
 
     - Obligacions pendents de  
       pagament a 31-12-07. . . . . . .  1.660.942,08 
        
     - Fons líquids a 31-12-07 . . . . .     285.206,81 
 
     - Romanent de Tresoreria total. . . . . . . . . . . . .         99.610,23 
 
     - Saldos de dubtós cobrament . . . . . . . . . . . . .              196,55 
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a 
         despeses amb finançament afectat. . . . . . . .                 ------    
 
       - Romanent de Tresoreria  per a despeses  
         generals . . . . . .  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .           99.413,68 

 
 
 
18.- DONANT COMPTE LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICIPAL 
D'ACCIÓ ESPORTIVA 2007 
  
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 29 de febrer de 2008, la Liquidació del Pressupost 
de l'Institut Municipal d'Acció Esportiva, corresponent a l'exercici de 2007, i en compliment 
d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual 
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s'aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de 
la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-07 . . . . . . . .                      443.657,55 
 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-07                       326.318,95 
 
b) -Resultat  pressupostari de l'exercici                       59.550,08 
 
        -Resultat pressupostari ajustat. .                          65.274,09 
 
c) -Romanent de Tresoreria: 
 
       - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-07 . . . . . . .         455.094,98 
 
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-07   483.448,43 
        
       - Fons líquids a 31-12-07       94.673,86 
 
       - Romanent de Tresoreria total. . . .              66.320,41 
 
- Saldos de dubtós cobrament . . . .                     14.102,85 
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a 
         despeses amb finançament afectat. .                -----        
 
       - Romanent de Tresoreria  
         per a despeses generals . . . . . .                52.217,56 

 
 
 
19.- DONANT COMPTE DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L'INSTITUT 
MUNICIPAL D'EDUCACIÓ 2007 
  
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 29 de febrer de 2008 la Liquidació del Pressupost 
de l'Institut Municipal d'Educació, corresponent a l'exercici de 2007, i en compliment d'allò 
previst a l'article 193.4 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, es dóna compte al 
Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de 
     cobrament a 31-12-07 . . . . . . . . . . . . . . . .            1.389.767,77 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-07 . . . . . . .          2.095.062,53 
b) -Resultat  pressupostari de l'exercici. . . . . . .              78.776,93 
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    - Resultat pressupostari ajustat. . . . . . . . . . .            156.634,66 
c) -Romanent de Tresoreria: 
     -  Drets pendents de cobrament 
 
a 31-12-07 . . . . . . . . . . . .     1.334.721,74         
     - Obligacions pendents  de  
       pagament a 31-12-07. . . . . .     2.219.128,06 
       - Fons líquits a 31-12-07 . . .     1.040.458,15 
 
       - Romanent de Tresoreria total. . . . . . . . .             156.051,83 
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a despeses 
         amb finançament afectat . . . . . . . . . . . .                 -------   
       - Romanent de Tresoreria per 
         a despeses generals. . . . . . . .                             156.051,83 

 
 
 
20.- EXPEDIENT DE RECONEIXEMENT DE CRÈDITS DE DESPESES EFECTUADES A 
L'ANY 2007 I ANTERIORS DE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA 
  
Amb 16 vots a favor del PSC i ERC 3 en contra del PP i 6 abstencions de CiU i ICV-EUiA, 
s'acorda aprovar la següent proposta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial: 
 
Com a conseqüència d'atendre a diferents serveis municipals, s'han efectuat despeses a 
l'any 2007 i anteriors sense consignació, per la qual cosa s'acorda reconèixer crèdits per al 
seu pagament amb càrrec a les consignacions del Pressupost Municipal 2008. 
 
Els crèdits que es reconeixen són els que figuren relacionats a l'expedient, essent l'import 
total de 1.990.099,86 EUR. 

 
 
 
21.- EXPEDIENT DE RECONEIXEMENT DE CRÈDITS DE DESPESES EFECTUADES A 
L'ANY 2007 I ANTERIORS DE L'INSTITUT MUNICIPAL D'ACCIÓ CULTURAL 
  
Amb 16 vots a favor del PSC i ERC, 3 en contra del PP i 6 abstencions de CiU i ICV-EUiA, 
s'acorda aprovar la següent proposta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial: 
 
Com a  conseqüència d'atendre a diferents serveis, s'han efectuat despeses a l'any 2007 i 
anteriors sense consignació, per la qual cosa s'acorda reconèixer crèdits per al seu 
pagament amb càrrec a les consignacions del Pressupost de l'Institut Municipal d'Acció 
Cultural 2008. 
 
Els crèdits que es reconeixen són els que figuren relacionats a l'expedient, essent l'import 
total de 499.487,04 EUR. 
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22.- EXPEDIENT DE RECONEIXEMENT DE CRÈDITS DE DESPESES EFECTUADES A 
L'ANY 2007 I ANTERIORS DE L'INSTITUT MUNICIPAL D'ACCIÓ ESPORTIVA 
  
Amb 16 vots a favor del PSC i ERC, 2 vots en contra del PP i 6 abstencions de CiU i ICV-
EUiA, s'acorda aprovar la següent proposta de  la Comissió d'Economia, Promoció 
Econòmica i Cooperació Territoril:: 
 
Com a conseqüència d'atendre a diferents serveis, s'han efectuat despeses a l'any 2007 i 
anteriors sense consignació, per la qual cosa s'acorda reconèixer crèdits per al seu 
pagament amb càrrec a les consignacions del Pressupost de l'Institut Municipal d'Acció 
Esportiva 2008. 
 
Els crèdits que es reconeixen són els que figuren relacionats a l'expedient, essent l'import 
total de 213.637,45 EUR. 

 
 
 
23.- ACTUALITZACIÓ D'AVAL COM A GARANTIA DE LA PRÒRROGA EN L'EXECUCIÓ 
DEL PLA DE SINGULARITZACIÓ TURÍSTICA DE LLEIDA 
  
Vista la proposta de la presidenta de Turisme de Lleida, amb 20 vots a favor del PSC, PP, 
ERC i ICV-EUiA i 5 abstencions de CiU, s'acorda: 
 
Autoritzar a Turisme de Lleida a incrementar en un 0,50% més la constitució de l'aval com a 
garantia de la pròrroga en l'execució del Pla de Singularització, per tal que la garantia de la 
pròrroga del Pla sigui d' 1.053.930,59 euros (998.986,34 + 5.5%) que és tal i com el Ministeri 
de Industria, Turismo y Comercio determina. 
 
 
24.- APROVACIÓ DEL PLA ESTRATÈGIC DE SUBVENCIONS 2008-2010  
  
Amb 15 vots a  favor del PSC, 6 en contra de CiU i ICV-EUiA i 4 abstencions del PP i ERC, 
s'acorda  aprovar la següent proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, 
Promoció Econòmica i Cooperació Territorial: 
 
1r. Aprovar el Pla Estratègic de Subvencions de l'Ajuntament de Lleida que regirà durant el 
període 2008-2010, que s'adjunta a aquest acord. 
 
2n. Sotmetre a informació pública, pel termini de 30 dies, el Pla Estratègic de Subvencions, 
mitjançant un anunci que es publicarà en el Butlleí Oficial de la Província i en el tauler 
d'anuncis de la Corporació. Es fa constar que si no es presenten reclamacions ni 
al·legacions, l'esmentada aprovació esdevindrà definitiva sense necessitat d'acord exprés.
 
Quan l'acord hagi esdevingut definitiu, procedir a la publicació íntegra en el BOP de Lleida 
dels Annexes 1 i 2 ("Bases reguladores de les concessions de subvencions" i "Normativa 
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reguladora de les subvencions nominatives i excepcionals") als efectes legals oportuns. 
D'aquesta publicació s'inserirà la nota corresponent al DOGC. 

  
 
25.- ADJUDICACIÓ DEL CONCURS PÚBLIC PER A LA REDACCIÓ DEL PROJECTE 
D'ORDENACIÓ, URBANITZACIÓ, EXECUCIÓ DEL PROJECTE D'OBRES I CONCESSIÓ 
ADMINISTRATIVA SOBRE EL DOMINI PÚBLIC PER A LA CONSTRUCCIÓ I 
EXPLOTACIÓ D'UN APARCAMENT SUBTERRANI A LA P. RICARD VIÑES 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Mesa de Contractació, amb 15 vots a favor el PSC, 2 
en contra d'ERC i ICV-EUiA i 8 abstencions de CiU i PP, s'acorda:  
 
1. Desestimar les al·legacions presentades per l'empresa ESTACIONAMIENTOS Y 
SERVICIOS,SA envers la fase "a" (fase de concurs de disseny), mitjançant escrit de data 26 
de febrer de 2008, en base  a l'informe jurídic elaborat pel Lletrat de Contractació, en data 
26 de març de 2008. 
 
2. Declarar la inadmissió de l'oferta presentada per la UTE SABA-ACSA SORIGUÉ,SA i en 
conseqüència l'exclusió d'aquesta oferta, per incompliment de la clàusula 1 del Plec de 
clàusules jurídiques, econòmiques i tècniques que regeixen el contracte (Objecte del 
Concurs) i atès que es donen els supòsits previstos la clàusula 40  de l'esmentat Plec 
(rebuig de les proposicions en la fase concurs); tot això fonament i en base als informes 
jurídics inclosos en l'expedient (de dates 27 i 31 de març de 2008) i a la normativa 
contractual vigent (Text Refós de la LCAP i normativa de desenvolupament).  
 
3. Aprovar i donar conformitat a l'informe de la Comissió tècnica valorativa de la fase "b" (de 
concurs econòmic i d'explotació), de data 27 de març de 2008, que consta en l'expedient, 
acceptant el suggeriment tècnic proposat. 
 
4. En conseqüència, adjudicar el concurs públic per a la "Redacció del projecte d'ordenació, 
urbanització, execució del projecte d'obres i concessió administrativa sobre el domini públic 
per a la construcció i explotació d'un aparcament soterrani a la plaça Ricard Vinyes", a la 
UTE DRAGADOS,SA- BENITO ARNÓ E HIJOS,SA, d'acord amb el Plec de clàusules 
jurídiques, econòmiques i tècniques i l'oferta presentada  (que inclou els aclariments 
demanats per la comissió tècnica i subscrits pels licitadors.), amb el següent desglós: 
 
-  Pressupost construcció aparcament soterrat, incloent obra civil, instal·lacions i serveis 
afectats: 8.370.239,84 euros, IVA inclòs. 
-  Despeses d'explotació: 512.876,00 euros (euros constants a 1 de gener de 2007, IVA 
exclòs). (Despeses teòriques del primer exercici en funcionament, corresponent a l'any 
2010). 
-  Participació en els ingressos a favor de l'Ajuntament de Lleida en el moment que es 
superin les despeses d'explotació: 22%. 
-  Pressupost de les obres de reurbanització, segons l'avantprojecte presentat: 3.500.000,00 
euros IVA inclòs. 
-  Millores:  
   - Termini de construcció de les obres de l'aparcament: 18 mesos. 
   - Import cessió de dret d'ús: 16.120,69 euros (euros constants a 1 de gener de 2007, IVA  
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      exclòs). 
  -  Tarifa horària de rotació per minuts: 0,036 euros /minut (euros constants a 1 de  gener de 
     2007, IVA inclòs). 
  - La resta de millores que consten a l'avantprojecte o memòria valorada d'obres i  
      instal·lacions a realitzar i memòria del plantejament de l'explotació de l'aparcament. 
 
5. Incloure entre les obligacions contractuals la prescripció tècnica formulada per la 
Comissió  esmentada en el paràgrafs precedents, que és del següent tenor literal:  
 
"En la redacció del projecte constructiu d'urbanització cal incloure els estudis de trànsit i 
mobilitat global, que formaran part de la documentació integrant del projecte (clàusula 107 
del plec de condicions del concurs). Aquests estudis de mobilitat concretaran l'estructura 
dels carrers Martin Ruano i Dr. Fleming, partint d'un model de trànsit mixt i adaptat a les 
necessitats reals de la zona i, en base als estudis previs de mobilitat, limitant l'espai de 
circulació de vehicles a un màxim de dos carrils en Martin Ruano i amb una major tendència 
a la peatonalització en Dr. Fleming. 
 
A tals efectes la Comissió tècnica a nomenar per l'Ajuntament pel seguiment de la redacció 
del projecte (clàusula 49 del plec de condicions del concurs) serà l'encarregada de coordinar 
i aprovar tècnicament les solucions que es proposin, en relació a la funcionalitat viària i els 
altres elements d'ordenació de la plaça,  prèviament a l'aprovació del projecte per l'òrgan 
municipal competent." 
 
6. Autoritzar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l'Alcaldia,  per a que realitzi 
tots els actes de desenvolupament o execució del present acord, incloent la redacció i 
formalització del contracte i qualsevol altre acte administratiu que es derivi del mateix.  

 
 
26.- ENCÀRREC D'EXECUCIÓ DEL PROJECTE "LLEIDA, CONTENIDOS Y SERVICIOS 
DIGITALES DE CALIDAD" A L'NSTITUT M. D'INFORMÀTICA 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta: 
 
1.- Formular l'encàrrec de gestió  a l'Institut Municipal d'Informàtica, atesa la seva condició 
d'organisme autònom municipal, via realització per altres Organismes de la mateixa 
administració, de  l'execució i desenvolupament del projecte Lleida Contenidos y Servicios 
Digitales de Calidad, d'acord amb la documentació presentada i aprovada per la Secretaria 
d'Estat de Telecomunicacions, en el marc dels ajuts encaminats al desenvolupament de la 
societat de la Informació del Programa Avanza Contenidos Digitales , dins  del Plan Avanza, 
per un import total de 215.000,00 euros. 
 
2.-Delegar a l'Alcaldia per a que estableixi els plans operatius i financers per a desenvolupar 
i executar el projecte Lleida Districte Digital, en el marc de l'esmentat encàrrec. 
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27.- ENCÀRREC D'EXECUCIÓ DEL PROJECTE "LLEIDA, AYUNTAMIENTO DIGITAL" A 
L'INSTITUT M. D'INFORMÀTICA 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta: 
 
1.- Formular l'encàrrec de gestió  a l'Institut Municipal d'Informàtic, atesa la seva condició 
d'organisme autònom municipal, via realització per altres Organismes de la mateixa 
administració, de  l'execució i desenvolupament del projecte Lleida Ayuntamiento Digital, 
d'acord amb la documentació presentada i aprovada per la Secretaria d'Estat de 
Telecomunicacions, en el marc dels ajuts encaminats al desenvolupament de la societat de 
la Informació del Programa Ayuntamientos Singulares, dins  del Plan Avanza, per un import 
total de 393.100,00 euros. 
 
2.-Delegar a l'Alcaldia per a que estableixi els plans operatius i financers per a desenvolupar 
i executar el projecte Lleida Districte Digital, en el marc de l'esmentat encàrrec. 

 
 
 
28.- "CESSIÓ GRATUÏTA A LA GENERALITAT DE CATALUNYA D'UN TERRENY 
MUNICIPAL, SITUAT A LA ZONA DE LA BORDETA (PLA PARCIAL AUBARES I), PER 
TAL DE DESTINAR-LO A LA CONSTRUCCIÓ D'UN IES 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.-  Cedir gratuïtament a favor de la Generalitat de Catalunya, per a la construcció i posada 
en funcionament d'un Institut d'Educació Secundària, el domini d'una finca inscrita a 
l'Inventari de Bens del Municipi com a bé patrimonial, lliure de càrregues i servituds, que 
figura inscrita al Registre de la Propietat com a finca independent, que es descriu 
registralment d'aquesta manera: 
 
"Urbana: Terreny destinat a Sistema d'Equipaments en el Pla General de Lleida, situat al 
terme de Lleida, dintre de l'àmbit territorial del Pla Parcial Aubarés I, Avinguda de Fontanet, 
de forma sensiblement rectangular, amb una superfície de 6.407 m2. Confronta: Est, Front, 
amb Avinguda de Fontanet; Oest, Fons, amb finca de la Generalitat de Catalunya destinada 
a centre educatiu; Sud, Esquerra, amb parcel·les 20 i 21 del Pla Parcial Aubarés I i en part 
amb parcel·la 22 del Pla Parcial; i Nord, Dreta, amb finca municipal, descrita en l'epígraf 
anterior". 
 
Títol: La finca descrita pertany a l'Ajuntament de Lleida, en virtut de certificacions 
administratives expedides pel Secretari General de la Corporació en dates 11-2-2005 i 6-3-
2008. 
 
Inscripció: Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida, tom 2.398, llibre 359, foli 73, finca núm. 
21.118. 
 
Referència cadastral: és una porció de la parcel·la cadastral núm. 3285709 CG0038E. 
 
2n.- El solar és apte per al seu destí com a equipament escolar i comptarà amb abastament 
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d'aigua, evacuació d'aigües, subministrament d'energia elèctrica amb la potència suficient 
per l'execució de l'obra i posterior correcte funcionament de l'equipament escolar, així com 
amb la instal·lació d'una estació transformadora d'energia elèctrica -en el supòsit de ser 
necessari-, i els vial que dóna davant del terreny es trobarà pavimentada la calçada i tindrà 
encintades les voreres, sense cap cost o càrrega pel cessionari.  
 
Correspondrà a l'Ajuntament cedent l'adopció de les mesures necessàries per aconseguir el 
seu destí a satisfacció del cessionari, adquirint l'Ajuntament el compromís d'eliminació de 
qualsevol obstacle que pugui impedir l'execució de les obres, fent-se càrrec de la 
construcció dels guals i de les entrades al recinte del centre. 
 
3r.- La quota de l'Impost sobre construccions, instal·lacions i obres que s'acrediti per la 
construcció del centre, en base a l'article 103 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s'aprova el text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, gaudiran 
d'una bonificació del 95% atès que es tracta d'una construcció d'especial interès o utilitat 
municipal. S'estableix la gratuïtat de les taxes acreditades per l'atorgament de la llicència 
d'obres com a conseqüència d'aquestes obres, així com per als tributs que puguin gravar 
l'activitat educativa i les obres d'urbanització del/s carrer/s que limitin amb el centre a 
construir o conflueixin amb la zona educativa. 
 
4rt.- El cessionari podrà dur a terme la construcció objecte d'aquesta cessió per si mateix o 
per terceres persones i pot establir els drets reals i les càrregues que consideri oportunes 
sobre la finca cedida a favor d'organismes, entitats o empreses que estiguin participades, de 
forma directa o indirecta, majoritàriament per la Generalitat de Catalunya. 
 
Així mateix el cessionari o el seu causahavent, podrà destinar la part del terreny no edificat i 
les construccions aixecades en l'exercici del seu dret, a altres usos alternatius vinculats o 
compatibles amb el d'equipament escolar, sempre que no limitin o condicionin el seu normal 
desenvolupament. 
 
5è.- La finalitat per a la qual es fa la cessió s'ha de complir en el termini màxim de 5 anys  i 
s'ha de mantenir la seva destinació  en els 30 a anys següents i en cas contrari, el bé cedit  
revertirà de forma automàtica de ple dret a favor de l'Ajuntament cedent, en els termes que 
resulten de l'article 50 del Decret 336/1988, de 17 d'octubre pel qual s'aprova el Reglament 
de Patrimoni dels Ens Locals de Catalunya. 
 
6è.- L'eficàcia d'aquest acord resta condicionada a que en el termini de 30 dies en què 
l'expedient romandrà a informació pública no hi hagi reclamacions ni al·legacions. 
 
7è.- Es faculta a l'Il·lm. Sr. Alcalde per a la signatura de la documentació que sigui 
necessària per a l'efectivitat del que es disposa en el present acord. 
 
 
29.- POSADA A DISPOSICIÓ DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA, D'UNA FINCA 
MUNICIPAL, SITUADA EN UN EXTREM DELS CAMPS ELISIS, CONFRONTANT AMB EL 
CEIP, PER TAL DE DESTINAR-LA A LA SEVA AMPLIACIÓ 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
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1er. Posada a disposició de la Generalitat de Catalunya, mitjançant la fórmula de cessió 
d'ús, d'una porció de finca municipal, situada en un extrem dels Camps Elisis, confrontant 
amb el Centre d'Educació Infantil i Primària "Camps Elisis", per tal de destinar-la a 
l'ampliació de l'esmentat centre. La finca objecte de cessió té  la descripció següent: 
 
"Urbana: Terreny destinat a Sistema d'Equipaments en el Pla General de Lleida, situat al 
terme de Lleida, en un extrem dels Camps Elisis, recaient a l'Av. de les Garrigues, de forma 
irregular, amb una superfície de 1.134'50m2. Confronta: Front, amb resta de finca municipal 
destinada al Parc dels Camps Elisis; Fons, amb resta  de finca municipal destinada a Centre 
educatiu; Dreta, amb resta de finca municipal, destinada al Parc Camps Elisis; i Esquerra, 
amb resta de finca municipal en línia de 3 segments de 22'20 m, 7,35 m i 7'55 m." 
 
Aquesta finca correspon a una porció d'una major finca, registral núm. 6172 , inscrita en el 
Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida, Llibre 44, Foli 95. 
 
Referència cadastral: és una porció de la parcel·la cadastral núm. 3098827 CG0029H. 
 
2on.- La finca objecte de cessió d'ús s'ha de destinar a l'ampliació de l'equipament escolar ja 
existent. A tal efecte, si la finca cedida no es destina a la finalitat esmentada en el termini de 
cinc anys o deixa de destinar-se a dita finalitat dins dels 30 anys següents, el bé objecte de 
cessió d'ús revertirà automàticament de ple dret a favor de l'Ajuntament de Lleida, en els 
termes que resulten de l'article 50 del Decret 336/1988, de 17 d'octubre, pel qual s'aprova el 
Reglament de Patrimoni dels Ens Locals. 
 
En tot cas, operarà la reversió tant del bé, objecte de cessió d'ús, com de les instal·lacions i 
construccions existents sobre la finca i a favor de l'Ajuntament de Lleida, transcorregut el 
termini de 30 anys, a comptar de la data en que es faci efectiva la cessió acordada. 
 
La reversió de les construccions a favor de l'Ajuntament ho serà en les condicions que faci 
possible continuar oferint el servei educatiu d'acord amb la normativa vigent. 
 
3er.- La construcció de l'ampliació de l'equipament escolar a què fa referència aquest acord 
podrà ésser dut a terme per la pròpia Generalitat de Catalunya o per un tercer, mitjançant 
qualsevol negoci jurídic, si be la prestació del servei educatiu en el mateix haurà d'efectuar-
lo únicament la Generalitat de Catalunya.  
 
El terreny és apte per al seu correcte destí com a equipament escolar i comptarà, a l'efecte, 
amb tots els serveis necessaris. 
 
4rt.- Tots els impostos i taxes derivats de la construcció, instal·lació i obres d'ampliació 
centre docent gaudiran de les exempcions i bonificacions previstes al Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, i en les ordenances Fiscals Municipals. 
 
5è.- En relació a l'equipament escolar, el Departament d'Educació, directament o a través de 
l'ens que determini, es farà càrrec del manteniment normatiu i del preventiu, així com de 
totes les reformes, adequacions i millores que requereixi el centre educatiu. L'Ajuntament de 



 
 
 
 
 
 

 19

Lleida, assumeix les despeses  corresponents a la vigilància, neteja, subministraments 
(electricitat, aigua i combustibles) i conserge en el cas que així sigui, així com el 
manteniment correctiu (petits desperfectes que es derivin de l'activitat escolar ordinària com 
ara bombetes, reposició de vidres trencats, etc.). 
 
6è.- Es garanteix l'ús de l'equipament escolar, inclòs el solar no edificat, per part de l'AMPA 
del centre i de les entitats i associacions ciutadanes del municipi que ho sol·licitin a 
l'Ajuntament, atenent el Decret 218/2001, de 24 de juliol, pel qual es regula l'ús social dels 
edificis del centres docents públics. En cas de sol·licituds diferents a les anteriors, per a 
realitzar activitats vinculades o compatibles al servei escolar, l'ús de l'equipament escolar 
s'autoritzarà de mutu acord entre l'Ajuntament i el Departament d'Educació. 
 
7è.- L'eficàcia d'aquest acord resta condicionada a què en el termini de 30 dies en què 
l'expedient romandrà a informació pública no hi hagi reclamacions ni al·legacions. 
 
8è.- Es faculta a l'Il.lm. Sr. Alcalde per a la signatura de la documentació que sigui 
necessària per a l'efectivitat del que es disposa en el present acord. 

 
 
30.- CESSIÓ GRATUÏTA A LA GENERALITAT DE CATALUNYA D'UN TERRENY 
MUNICIPAL, SITUAT A LA ZONA DELS BARRIS NORD, PER TAL DE DESTINAR-LO A 
LA CONSTRUCCIÓ D'UN CEIP 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.-  Cedir gratuïtament a favor de la Generalitat de Catalunya, el domini d'una finca inscrita 
a l'Inventari de Bens del Municipi com a bé patrimonial, lliure de càrregues i servituds, que 
s'inscriurà al Registre de la Propietat com a finca independent, per destinar-la a la 
construcció i posada en funcionament d'un col·legi d'educació infantil i primària, que es 
descriu registralment d'aquesta manera: 
 
"Urbana, solar, de forma sensiblement trapezoïdal, situat a Lleida, al carrer de Vicenç 
Ximenis, qualificada de Sistema d'Equipaments en el planejament vigent, amb una 
superfície de 9.510'50 m2. Confronta: Front, amb carrer de la seva situació; Fons, carrer 
Oriol Martorell; Dreta, resta de finca de la qual aquesta procedeix; i, Esquerra, amb carrer de 
Josep Pallach". 
 
Aquesta finca es segregarà d'una finca matriu, inscrita a nom de l'Ajuntament de Lleida, en 
el Registre de la Propietat núm. 4 de Lleida,  al tom 2.492, llibre 63,  foli 123, finca núm. 
3.864, inscripció 1a. 
 
Referència cadastral: és una porció de la parcel·la cadastral 3112501 CG0131C 
 
2n.- Si la finca cedida no es destina a la finalitat esmentada en el termini de 5 anys o deixa 
de destinar-me a dita finalitat dins dels 30 a anys següents, el bé objecte de cessió revertirà 
de forma automàtica de ple dret a favor de l'Ajuntament cedent, en els termes que resulten 
de l'article 50 del Decret 336/1988, de 17 d'octubre pel qual s'aprova el Reglament de 
Patrimoni dels Ens Locals de Catalunya. 
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En tot cas operarà la reversió tant del be objecte de cessió com de les instal·lacions i 
construccions existents sobre la finca i a favor de l'Ajuntament de Lleida transcorregut el 
termini de 30 anys a comptar de la data d'inscripció en Registre de la Propietat de la cessió 
acordada. 
 
La reversió de les construccions a favor de l'Ajuntament ho serà en les condicions que faci 
possible continuar oferint el servei educatiu, d'acord amb la normativa vigent. 
 
3r.- La construcció de l'equipament escolar a que fa referència aquest Acord podrà ser dut a 
terme per la pròpia Generalitat de Catalunya o per un tercer mitjançant qualsevol negoci 
jurídic, si be la prestació del servei educatiu en el mateix haurà d'efectuar-ho únicament la 
Generalitat de Catalunya. 
 
El solar és apte per al seu correcte destí com a equipament escolar, no té cap condicionant 
mediambiental i compta amb abastament d'aigua, evacuació d'aigües, subministrament 
d'energia elèctrica amb la potència suficient per l'execució de l'obra i posterior correcte 
funcionament de l'equipament escolar així com amb la instal·lació d'una estació 
transformadora d'energia -en el supòsit de ser necessari-, xarxa telefònica i conducció de 
gas - en cas de disposar-ne-, i els vials que limiten amb el solar es trobaran pavimentats la 
calçada i tindran encintades les voreres.  
 
Correspondrà a l'Ajuntament qualsevol despesa per les actuacions urbanístiques que puguin 
afectar a l'immoble cedit i adoptar les mesures necessàries per aconseguir el seu destí a 
plena satisfacció del cessionari, sense cap cost o càrrega per aquest, i eliminant qualsevol 
obstacle que pugui impedir la correcta execució de les obres. 
 
4rt.- La quota de l'Impost sobre construccions, instal·lacions i obres que s'acrediti per la 
construcció del centre, en base a l'article 103 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s'aprova el text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, gaudiran 
d'una bonificació del 95% atès que es tracta d'una construcció d'especial interès o utilitat 
municipal. S'estableix la gratuïtat de les taxes acreditades per l'atorgament de la llicència 
d'obres com a conseqüència d'aquestes obres, així com per als tributs que puguin gravar 
l'activitat educativa. 
 
5è.- En relació a l'equipament escolar, el Departament d'Educació, directament o través de 
l'ens que determini, es farà càrrec del manteniment  normatiu i del preventiu, així com de 
totes les reformes, adequacions i millores que requereixi el centre educatiu. L'Ajuntament 
assumeix les despeses corresponents a la vigilància, neteja, subministraments (electricitat, 
aigua i combustibles) i conserge en el cas que se'n disposi, així com el manteniment 
correctiu (petits desperfectes que es derivin de l'activitat escolar ordinària com ara 
bombetes, reposició de vidre trencats, etc). 
 
6è.- Es garanteix l'ús de l'equipament escolar, inclòs el solar no edificat, per part de l'AMPA 
del centre i de les entitats i associacions ciutadanes del municipi que ho sol·licitin a 
l'Ajuntament. En cas de sol·licituds diferents a les anteriors, per a realitzar activitats 
vinculades o compatibles al servei escolar, l'ús de l'equipament escolar s'autoritzarà de mutu 
acord entre l'Ajuntament i el Departament d'Educació. 
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7è.- L'eficàcia d'aquest acord resta condicionada a que en el termini de 30 dies en què 
l'expedient romandrà a informació pública no hi hagi reclamacions ni al·legacions. 
 
8è.- Es faculta a l'Il·lm. Sr. Alcalde per a la signatura de la documentació que sigui 
necessària per a l'efectivitat del que es disposa en el present acord. 

 
 
 
31.- RATIFICAR LA SEGONA ADDENDA AL CONVENI ESPECÍFIC, DE DATA 08-05-
2006, SUBSCRITA PER L'AJUNTAMENT DE LLEIDA, CAIXA DE CATALUNYA I 
PROVIURE CIUTAT DE LLEIDA, SLU RELATIVA A L'ALIENACIÓ D'UNA PARCEL.LA 
MUNICIPAL SITUADA AL P. P. SUR 13 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Ratificar  la segona Addenda al Conveni específic, de data 8 de maig de 2006, subscrita 
el 4 de març de març de 2008, per l'AJUNTAMENT DE LLEIDA, CAIXA DE CATALUNYA i 
l'entitat mercantil PROVIURE CIUTAT DE LLEIDA, SLU, relativa a l'alienació, pel 
procediment negociat, a l'entitat mercantil PROVIURE CIUTAT DE LLEIDA, SLU, d'una finca 
municipal, anomenada parcel·la núm. 30-31, situada a l'àmbit del Pla Parcial SUR 13, 
destinada a la construcció de 44 habitatges amb protecció oficial, del règim general, 
destinats a lloguer. 
 
2. Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com siguin necessaris per a 
l'execució d'aquest acord i, especialment, per a subscriure la pertinent escriptura de 
subsanació de l'escriptura de compravenda, autoritzada per la Notària de Lleida, na M. 
Carmen Porta Vicente, Protocol 321, en els termes fixats pel Registre de la Propietat núm. 4 
de Lleida. 
 
 
32.- APROVAR EL TEXT DEL CONVENI ESPECÍFIC A SUBSCRIURE ENTRE 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA I "LA CAIXA" PER A LA CONSTRUCCIÓ DE 50 
HABITATGES DE PROTECCIÓ OFICIAL EN RÈGIM DE LLOGUER AL MUNICIPI DE 
LLEIDA, A LA UA-71 (MAGRANERS) 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, amb 24 vots a favor del PSC, CiU, PP i ERC 
i 1 abstenció d'ICV-EUiA,  s'acorda: 
 
1. Deixar sense efecte l'acord plenari núm. 50 de 27 d'abril de 2007, així com el text del 
Conveni que aquest acord aprovava i que havien de subscriure l'Ajuntament de Lleida, la 
Caixa d'Estalvis i Pensions de Barcelona i l'entitat mercantil FOMENT IMMOBILIARI 
ASSEQUIBLE, SAU. 
 
2. Aprovar un nou text del Conveni que han de subscriure l'Ajuntament de Lleida i la Caixa 
d'Estalvis i Pensions de Barcelona, el qual desenvolupa les previsions del Conveni marc de 
data 17 de març de 2005, subscrit amb la Caixa d'Estalvis i Pensions de Barcelona, i que 
concreta les condicions en què la Paeria alienarà, pel sistema d'adjudicació directa, una 
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parcel·la municipal, adscrita al Patrimoni públic de sòl i habitatge, anomenada B, situada a 
l'àmbit de la U.A. 71, que es destinarà a la construcció de 50 habitatges amb protecció 
oficial, del règim general, destinats a lloguer. 
 
3. Instruir l'expedient administratiu d'alienació directa de l'esmentada parcel·la, d'acord amb 
allò que disposa l'article 209.3 en relació amb l'article 206.3 a) del Decret Legislatiu 2/2003, 
de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei Municipal i de Règim Local de 
Catalunya. 
 
4. Un cop conclòs l'expedient, esmentat en l'epígraf anterior, l'Alcaldia i/o la Junta de Govern 
Local adoptaran l'acord d'alienació de la parcel·la anomenada B, situada a l'àmbit de la UA-
71. Inscripció: pendent d'instrumentar. 
 
5. Igualment, quan estiguin aprovats inicialment els projectes de reparcel.lació que afecten 
als àmbits de la U.A. 28 (Mariola) i al Sector SUR 21 (Bordeta), l'Ajuntament de Lleida i la 
Caixa d'Estalvis i Pensions de Barcelona subscriuran sengles convenis específics, en els 
termes que s'estableix en el text del Conveni que aprova el present acord, en les quals s'hi 
construiran, respectivament, 60 i 60 habitatges de protecció oficial. 
 
6. Facultar a l'Il·lm. Sr. Alcalde per a la signatura del Conveni i per a l'atorgament de 
l'escriptura pública de compravenda, així com amb poders tan amplis com calguin per a 
l'execució d'aquest acord. 
 
 
33.- CESSIÓ GRATUÏTA A L'ORDE HOSPITALARI DE SANT JOAN DE DÉU, D'UN 
SOLAR SITUAT AL P.P. SECTOR SUR-5, AV. DE LA CANADIENSE, PER TAL DE 
DESTINAR-LO A LA CONSTRUCCIÓ CENTRE DE SALUT MENTAL 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- Constituir un dret de superfície, a favor de l'Orde Hospitalari de Sant Joan de Déu, sobre 
una finca municipal, situada al Pla Parcial del sector SUR-5 (Copa d'Or), Av. de la 
Canadiense, per tal de destinar-la a la construcció d'un Centre de Salut Mental. El dret de 
superfície es cedeix de forma gratuïta per un termini de 50 anys, a comptar des de la data 
de la seva inscripció en el Registre de la Propietat.  La finca sobre la qual es constitueix el 
dret de superfície està qualificada de Sistema d'Equipaments i té la descripció registral 
següent : 
 
"Urbana: Terreny destinat a Sistema d'Equipaments en el Pla General de Lleida, situat al 
terme de Lleida, dintre de l'àmbit territorial del Pla Parcial SUR-5, Avinguda de la 
Canadiense, de forma sensiblement trapezoïdal, amb una superfície de 8.013 m2. 
Confronta: al Front, Est, amb Avinguda de la Canadiense;  al Fons, Oest, amb resta de finca 
matriu de l'Ajuntament de Lleida; Dreta, Nord, carrer de l'Enginyer Llobet; i a l'Esquerra, Sud, 
amb carrer Cal Bernet". 
 
Aquesta finca es segregarà d'una major finca inscrita en el Registre de la Propietat núm. 3 
de Lleida, Volum 2.479, Llibre 395, Foli 22, Finca núm. 22.755. 
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Referència cadastral: és una porció de la parcel·la cadastral núm. 2983401 CG0028D 
 
2n.- El dret de superfície s'extingirà si l'entitat superficiària no construeix el Centre de Salut 
en termini de 5 anys, des de la data de l'atorgament de l'escriptura pública, o si canvia l'ús 
de la parcel·la. 
 
3r.- Quan s'extingeixi el dret de superfície perquè hagi transcorregut el termini, l'Ajuntament 
de Lleida farà seva la propietat d'allò edificat, sense que hagi de satisfer cap indemnització.
 
4t.- La constitució del dret de superfície haurà de ser en tot cas formalitzada en escriptura 
pública i, com a requisit constitutiu de la seva eficàcia, inscriure's en el Registre de la 
Propietat. 
 
5è.- Sotmetre a informació pública, durant un termini de 30 dies, l'expedient de cessió. 
 
6è.- Considerar aprovat definitivament l'acord de cessió del dret de superfície en el supòsit 
que no hi hagi al·legacions ni reclamacions durant l'esmentat termini d'informació pública.
 
7è.- Facultar a l'Il·lm. Sr. Alcalde per a l'atorgament de l'escriptura pública i de quants 
documents fossin necessaris per a l'execució del present acord. 
 
 
34.- APROVAR INICIALMENT EL PLEC DE CONDICIONS JURIDIQUES I ECONOMICO-
ADMINISTRATIVES QUE  REGIRAN LA CONCESSIÓ ADMINISTRATIVA  DEL DOMINI 
PUBLIC, RELATIVA A UN TERRENY MUNICIPAL, SITUAT AL TURÓ DE GARDENY,  A 
FAVOR DE L'IRTA, PEL PROCEDIMENT NEGOCIAT 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
 
1.- Aprovar inicialment el Plec de condicions jurídiques i econòmico-administratives que ha 
de regir l'adjudicació de la concessió administrativa de domini públic, pel procediment 
negociat, a l'Institut de Recerca i Tecnologia Agroalimentàries (IRTA), relativa a un terreny 
de titularitat municipal, situat al Parc de Gardeny, anomenat Illa núm. 10, amb una superfície 
de 4.201,63 m2, per tal de destinar-lo a la construcció i posterior gestió d'un Centre de 
recerca, desenvolupament i innovació tecnològica al llarg de tota la cadena de la fruita, 
anomenat FRUITCENTRE. 
  
El terreny objecte de concessió està ubicat a l'interior d'una major finca municipal, inscrita al 
Registre de la Propietat núm.1 de Lleida, volum 2.282, llibre 1.445, foli 67, registral núm. 
84.733. 
 
2.- Sotmetre el Plec de condicions a exposició pública per un termini de 30 dies, període 
durant el qual es podran formular reclamacions i al·legacions; en el supòsit que no n'hi hagi, 
el Plec es considerarà aprovat definitivament. Delegar en l'Alcaldia i/o en la Junta de Govern 
Local per a la resolució de les al·legacions i reclamacions. 
 
3.- Un cop transcorregut el període d'informació pública esmentat anteriorment, i sempre 
que no hi hagi hagut reclamacions ni al·legacions, invitar formalment a l'IRTA perquè 
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presenti, en el termini màxim de 30 dies, la sol·licitud de concessió del domini públic, 
juntament amb la resta de documentació prevista en l'article 3 del Plec de condicions. 
 
4.- Facultar a l'Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tant amplis com siguin necessaris per a 
l'execució d'aquest acord. 
 
 
35.- APROVACIÓ DEL CONVENI ENTRE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA, L'ENTITAT 
AUMERAVILLA SL I L'AGÈNCIA CATALANA DE L'AIGUA EN RELACIÓ AMB EL PLA 
PARCIAL URBANÍSTIC SUR-35 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació urbanística i habitatge, de data 
25 de març de 2008, que conté els epígrafs relatius a: Objecte; Àmbit d'actuació; Tramitació; 
Al·legacions; Informes organismes; Antecedents: planejament vigent; Normativa urbanística; 
Contingut documental; Descripció de la proposta; Consideracions i Fonaments de dret, per 
unanimitat s'acorda: 
 
Primer. APROVAR el Conveni de gestió urbanística subscrit en data 23 de gener de 2008, 
entre l'Ajuntament de Lleida, l'entitat Aumeravilla, SL i l'Agència Catalana de l'Aigua en 
relació amb el Pla parcial urbanístic SUR 35. 
 
Segon. Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província en el termini d'un mes des de 
la seva aprovació.  
 
Tercer. Incorporar el present conveni a l'expedient administratiu del Pla Parcial urbanístic del 
SUR 35. 

 
 
36.- DONANT CONFORMITAT AL TEXT REFÓS DEL PLA PARCIAL URBANÍSTIC I TEXT 
REFÓS DEL PROJECTE D'URBANITZACIÓ DEL SUR-35 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació urbanística i habitatge, de data 
25 de març de 2008, que conté els epígrafs relatius a: Objecte; Àmbit d'actuació; Tramitació; 
Al·legacions; Informes organismes; Antecedents: planejament vigent; Normativa urbanística; 
Contingut documental; Descripció de la proposta; Consideracions i Fonaments de dret, per 
unanimitat s'acorda: 
 
Primer. DONAR CONFORMITAT al Text Refós del Pla Parcial parcial urbanístic del Sector 
SUR 35,  presentat  per l'entitat Aumeravilla, SL, amb el benentès que prèviament a la seva 
aprovació definitiva caldrà l'informe favorable de la Secretaria per a la Mobilitat. 
 
Segon. Trametre l'expedient a la Comissió Territorial d'Urbanisme per a la seva aprovació  
definitiva. 
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37.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA PARCIAL 
MINIPOLÍGON LES CANALS, PARCEL.LA 6 (A-11), PER ESPECIFICAR L'ÚS I 
ORDENAR L'EDIFICACIÓ 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació urbanística i habitatge, de data 
25 de març de 2008, que conté els epígrafs relatius a: Objecte; Àmbit d'actuació; Tramitació; 
Al·legacions; Informes organismes; Antecedents: planejament vigent; Normativa urbanística; 
Contingut documental; Descripció de la proposta; Consideracions i Fonaments de dret, per 
unanimitat s'acorda: 
 
Primer. DESESTIMAR l'al·legació presentada el Sr. Pau Simarro i Dorado, en representació 
de la societat mercantil denominada ALDIPROM 2002, SL. 
 
Segon. APROVAR DEFINITIVAMENT la modificació puntual del pla parcial Minipolígon Les 
Canals, parcel·la 6 (A11), promogut per ALDIPROM 2002, SL. 
 
Tercer. Lliurar la documentació tècnica i administrativa de la modificació del Pla parcial 
urbanístic a la Comissió Territorial d'Urbanisme, tal com estableix l'article 86 Decret 
Legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, als 
efectes d'informació, coordinació i arxivament. 
 
Quart. Supeditar la publicació d'aquest acord al Butlletí Oficial de la Província de Lleida, al 
compliment de l'apartat tercer. 
 
Cinquè. Comunicar-ho al promotor.   

 
 
38.- CORRECCIÓ D'ERRADA MATERIAL EN LA MODIFICACIÓ DEL PLA GENERAL EN 
EL SUR-19A, EN RELACIÓ A LA SUPERFÍCIE DESTINADA A EQUIPAMENT, 
PROMOGUDA PER L'AJUNTAMENT DE LLEIDA 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació urbanística i habitatge, de data 
25 de març de 2008, que conté els epígrafs relatius a: Objecte; Àmbit d'actuació; Tramitació; 
Al·legacions; Informes organismes; Antecedents: planejament vigent; Normativa urbanística; 
Contingut documental; Descripció de la proposta; Consideracions i Fonaments de dret, per 
unanimitat s'acorda: 
 
Primer. Sol·licitar al Conseller de Política Territorial i Obres Públiques l'esmena de la 
resolució de data 23 de març de 2007 en relació amb la Modificació del Pla general de 
Lleida per incorporar part del sòl urbà a l'àmbit del SUR-19 A, en el sentit de determinar com 
a reserva d'equipaments mínima dins l'àmbit del SUR 19A una superfície de 29.316 m². de 
superfície. 
 
Segon. Trametre l'expedient a la Comissió Territorial d'Urbanisme de Lleida per tal de 
prosseguir amb la tramitació de l'expedient per la seva resolució.  
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39.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP RELATIVA AL PROJECTE DE 
TRANSVASAMENT D'AIGUA DEL RIU SEGRE PER PROVEIR LA CIUTAT DE 
BARCELONA 
  
Amb  8 vots a favor del PP i CiU, 16 en contra del PSC i ICV-EUiA i 1 abstenció d'ERC, 
s'acorda rebutjar el següent  punt de la moció presentada pel grup municipal del PP:  
 
"Primer.- L'Ajuntament de Lleida demana al Govern de la Generalitat de Catalunya que aturi 
el projecte de transvasar aigua des del Segre per proveir la ciutat de Barcelona, tenint en 
compte que no està assegurada la disposició d'aigua necessària pels habitants i els 
regadius de les terres de Lleida".  
 
Igualment, amb 3 vots a favor del PP, 16 vots en contra del PSC i ICV-EUiA i 6 abstencions 
de CiU i ERC, s'acorda rebutjar  els següents punts de la moció abans esmentada: 
 
"Segon.- Demanar al Govern de la Generalitat que abans de tirar endavant qualsevol 
projecte de transvasar aigua del Segre, escolti l'opinió de les institutcions lleidatanes, dels 
veïns afectats i dels regants. 
 
Tercer.- Instar al Govern de la Generalitat i en el seu cas a les Conselleries de Política 
Territorial i Obres Públiques i de Medi Ambient la realització de projectes alternatius a la 
captació d'aigua del Segre, amb el respectiu estudi ambiental, cost econòmic i excedents 
d'aigua, per fer efectiva una possible portada d'aigua a Barcelona. 
 
Quart.- Donar trasllat d'aquest acord al President de la Generalitat de Catalunya, als 
Consellers de Política Territorial i Obres Públiques i de Medi Ambient de la Generalitat de 
Catalunya, al President del Parlament de Catalunya, als Consells Comarcals de l'Alt Urgell i 
la Cerdanya, a l'Ajuntament de Prats i Sansor i a les Comunitats de Regants del Canal 
d'Urgell i del Segarra-Garrigues i al Ministeri de Medi Ambient". 
 
 
40.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PSC I ICV-EUIA SOBRE EL PROJECTE DE 
CAPTACIÓ D'AIGUA DEL RIU SEGRE, ALTERNATIVES D'ABASTAMENT D'AIGUA A 
L'ÀREA DE BARCELONA I ALTRES ACORDS RELACIONATS 
  
Vista la moció presentada pels grups municipals del PSC i ICV-EUiA, es procedeix a la 
votació diferenciada dels tres punts que conté la mateixa, reflectint el resultat de la votació i 
el contingut dels acords, de la forma següent: 
 
A) En relació al punt primer, per unanimitat s'acorda: 
 
"L'Ajuntament de Lleida manifesta la seva adhesió a la "Declaració del Segre" signada el 31 
de març a la Diputació de Lleida per representants de totes les administracions locals de les 
Terres de Lleida". 
 
B) Pel que fa al punt segon, amb 20 vots a favor dels grups del PSC, PP, ERC i ICV-EUiA i 
5 abstencions del grup de CiU, s'acorda: 
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"L'Ajuntament de Lleida manifesta de nou el seu suport als principis continguts en el 
"Compromís per Lleida", que de fet és el compromís per Catalunya, de forma especial, amb 
la necessitat de que el Govern de la Generalitat posi en marxa polítiques estructurals de 
l'aigua i polítiques d'equilibri territorial". 
 
C) En relació al punt tercer, amb 16 vots a favor dels grups del PSC i ICV-EUiA, 8 en contra 
dels grups de CiU i PP i 1 abstenció ddel grup d' ERC, s'acorda: 
 
"L'Ajuntament de Lleida manifesta el seu ferm compromís de ser solidaris en una conjuntura 
excepcional, com la que es pot plantejar en termes de la disponibilitat d'aigua de boca a 
l'àrea de Barcelona. Així, en cas de donar-se aquesta situació d'emergència recolzarà al 
Govern de la Generalitat en la seva obligació de garantir l'abastiment d'aigua de boca, 
utlitzant en aquesta conjuntura i d'una forma acotada en el temps, els recursos hídrics del 
conjunt de Catalunya, amb la màxima informació i amb el màxi diàleg possible amb el 
territori".  
 
 
41.- MOCIÓ DEL GRUP DE CIU DEMANANT DEIXAR SENSE EFECTE QUALSEVOL 
TRANSVASAMENT DE RIUS DE LES NOSTRES COMARQUES, DEFENSANT LA  
"DECLARACIÓ DEL SEGRE" I ALTRES ACORDS COMPLEMENTARIS 
  
Amb 16 vots en contra dels grups del PSC  i ICV-EUiA, 5 a favor de CiU i 4 abstencions dels 
grups del PP i ERC, es rebutja la següent proposta de moció  presentada pel grup municipal 
de CiU: 
 
"Primer.- L'Ajuntament de Lleida demana aturar i deixar sense efecte qualsevol 
transvasament dels rius que discorren per les comarques lleidatanes. Un transvasament, i 
més en capçalera, hipoteca la capacitat portant del riu, el potencial d'embassament en els 
pantants que es troben aigües avall, i per tant la totalitat dels usos d'aquella aigua, incloent-
hi la flora, la fauna, els regs i els aqüífers que abasteixen d'aigua potable a les poblacions 
properes. 
 
Segon.- L'Ajuntament de Lleida insta el Govern de Catalunya a respectar l'acord del territori 
de Lleida, expressat en l'anomenada "Declaració del Segre"; a més de cercar solucions 
alternatives, estructurals i sostenibles, del problema de l'aigua pel territori català que 
provinguin, fonamentalment, de mesures d'estalvi, minimització de fuites en grans 
canonades i en tota la xarxa de distribució, de plantes dessaladores, i d'un transvasament 
procedent del riu Roine, entre d'altres. 
 
Tercer.- L'alcalde de Lleida reclamarà a la Confederació Hidrogràfica de l'Ebre que el riu 
Segre, al seu pas per la ciutat, disposi del cabal ecològic mínim que garanteixi la qualitat de 
les seves aigües i un millor aprofitament dels recursos del riu a Lleida. 
 
Quart.- Comunicar aquests acords per tal que en tinguin coneixement a la Generalitat de 
Catalunya, la Mesa i a tots els grups polítics del Parlament de Catalunya, el Ministeri de 
Medi Ambient, els sindicats agraris lleidatans, les Comunitats Generals de Regants de 
Lleida, tots els Consells Comarcals del territori de Lleida, l'Ajuntament de Prats i Sansor i la 
Cambra Oficial de Comerç i Indústria de Lleida". 
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42.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ERC I CIU REFERENT A LA CONSTRUCCIÓ DE 
CENTRES EDUCATIUS A LA CIUTAT 
  
Vista la moció presentada pels grups municipals d'ERC i CiU,  per unanimitat s'acorda 
aprovar la següent proposta de la moció: 
 
"Primer.- Ratificar i donar compliment als acords aprovats per unanimitat pel ple d'aquesta 
corporació el passat 27 d'abril de 2007 amb màxima celeritat. 
 
Segon.- Tenint en compte l'elevat nombre d'habitants del barri de Cappont, el seu 
creixement, i que no disposa actualment de cap IES, instem a la regidoria d'Urbanisme a 
que acceleri els tràmits per modificar els usos dels terrenys situats al carrer Salvador Espriu, 
just darrera del Frederic Godàs, perquè aquests puguin ser cedits a la Generalitat, per tal 
que aquesta administració iniciï el projecte i la construcció d l'Institut de Secundària 
esmentat. 
 
Tercer.- L'ajuntament de Lleida també es compromet a actualitzar el mapa escolar com diu 
el Pla d'Actuació Municipal (2011) i treballar per tal de fixar en aquest 2008 els solars que 
siguin necessaris per a la construcció dels centres educatius de primària i secundària que la 
ciutat de Lleida demana, feina que farà conjuntament amb el deparatment d'Educació. 
 
Quart.- El Pla d'Actuació Municipal (Horitzó 2011) estableix el nombre d'Escoles Bressol, 
així com CEIPs que són necessaris per a la ciutat de Lleida. En aquest sentit, aquest ple 
demana una major concreció en la planificació dels Instituts de Secundària Obligatòria (IES) 
per als propers anys. 
 
Cinquè.- Trametre aquests acords al Departament d'Educació de la Generalitat de 
Catalunya".  

 
 
 
43.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DE CIU I ERC DEMANANT INSTAR AL 
GOVERN XINÈS DIVERSES QÜESTIONS RELATIVES A LA PENA DE MORT, DRETS 
HUMANS I ALTRES CONNEXES 
 
Vista la proposta de moció presentada pels grups de CiU i ERC, amb 22 vots a favor dels 
grups de PSC, CiU, ERC i ICV-EUiA i 3 abstencions del grup del PP, s'acorda aprovar els 
punts primer, segon i quart del text proposat, que són del tenor literal següent:  
 
"Primer.- L'Ajuntament de Lleida insta al Govern de l'Estat espanyol, tant des dels diferents 
instruments de la política exterior, com en el marc de la seva participació als organismes 
internacionals, i al Comitè Olímpic Espanyol, a instar al Govern Xinès a: 
 

- que com un pas previ cap a l'abolició total de la pena de mort, es deixi d'aplicar a  
la   Xina aquesta terrible pràctica, per a càstigs de delictes no violents, els  
econòmics i   els  relacionats   amb  drogues  inclosos;   i, a més, que   es publiquin  
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estadístiques   nacionals completes sobre l'aplicació de la pena de mort. 
- s'aturi la creixent repressió contra l'activisme de drets humans i es garanteixi la  
    llibertat d'expressió; 
- s'aboleixi la "rehabilitació forçada per drogues" i altres formes de detenció sense  
    judici. 

      - es posin en llibertat, de forma immediata i sense condicions, els presos de  
          consciència.  
 
Segon.- Demanar al Comité Olímpic Internacional i a l'Alt Comissionat de Nacions Unides 
pels Drets Humans que treballin, conjuntament amb les autoritats xineses, per tal de millorar 
la situació de respecte i garanties als drets i llibertats fonamentals, i perquè aquests siguin 
exercits i respectats en el marc de la celebració dels Jocs Olímpics del proper mes d'agost.
...... 
 
Quart.- Comunicar l'adopció d'aquests acords al Comitè Olímpic Internacional i a Amnistia 
Internacional". 
 
Amb 15 vots en contra del grup del PSC, 7 vots a favor dels grups de CiU, ERC i ICV-EUiA i 
3 abstencions del grup del PP, es rebutja el punt núm. 3 de la moció de referència, pel qual 
es proposava el següent: 
 
"Tercer.- Demanar a la Comunitat Internacional que doni suport a la campanya Free Tibet 
que treballa pels drets de poble tibetà a determinar el seu propi futur, i per posar final a 
l'ocupació xinesa del Tibet". 
 
 
44.- MOCIÓ DEL GRUP D'ICV-EUiA PROPOSANT LA REALITZACIÓ D'ACTES 
CULTURALS DURANT L'ANY 2008 PER LA CONEIXENÇA I DIVULGACIÓ DE LA 
FIGURA DE L'ABAD OLIVA I LA SEVA OBRA 
  
Per unanimitat de tots els grups, s'acorda aprovar la següent proposta de moció presentada 
pel grup d'ICV-EUiA: 
 
"La Regidoria de Cultura prepararà i durà a terme durant l'any 2008 aquells actes culturals 
més escaients per a la coneixença i divulgació de la figura de l'abat Oliva i de la seva obra, 
de la institució de la Pau i Treva de Déu, de la importància cultural de la comunitat 
monàstica de Ripoll i de la Catalunya de la seva època". 
 
INTERVENCIONS 
 
Abans de començar a tractar els punts de l’ordre del dia, el Sr. alcalde, representant el 
sentiment de tota la corporació, demana que consti en acta el condol i la solidaritat de tot el 
Plenari amb la família de Xavier Aluja, mort recentment. Vol que es trameti aquest condol a 
la família com a primer punt d’aquesta sessió.  
 
La Sra. Bergés agraeix, en nom del grup municipal d’ERC, el suport que han tingut de tota la 
corporació i de molts treballadors de la casa, en aquests moments tan durs per a la família i 
els company del Xavier.  
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Punts números 12 a 22. Debat conjunt. Informes per donar compte de les liquidacions 
dels pressupostos del 2007 de l’Ajuntament i dels organismes autònoms municipals i 
expedients de reconeixements de crèdits de l’Ajuntament, l’IMAC i l’IMAE 
 
La Sra. Rivadulla comença la seva intervenció manifestant la condolença del seu grup amb 
el grup municipal d’ERC i la família de Xavier Aluja. Destaca que gran part dels darrers dies 
de la seva vida els va dedicar a treballar per  la ciutat, en unes condicions de salut  molt 
adverses; també destaca la seva valentia i creu que ha estat un exemple per a tots.  
En relació amb la liquidació dels pressupostos, recorda que els van votar favorablement i van 
participar en la seva gestió fins al mes de maig. Explica que un govern tripartit sempre 
comporta cessions en matèria pressupostària. Valora l’esforç que es va fer per tal que els 
pressupostos fossin reals, tot i que sempre hi ha factures endarrerides. Gradualment  s’està 
solucionant que no hi hagi despeses pendents. Recorda que en el mandat anterior es va fer 
un gran esforç (no suficient) per a poder fer-se càrrec de les despeses de manteniment 
d’edificis sense deixar factures per a l’exercici següent. És molt important el control de la 
despesa i ser conscient que les obres noves requereixen manteniment. En el capítol 
d’inversions creu que cal corregir que aquesta gestió estigui encarregada només a una sola 
regidoria (la d’Urbanisme), ja que la resta de regidories no poden gestionar el temps de 
realització de les inversions. Per aquests motius, el grup d’ICV-EUiA s’abstindrà de votar, ja 
que no ha participat en la gestió de govern des del mes de maig fins al final de l’exercici. 
 
 
La Sra. Bergés recorda que en l’anterior mandat es va capgirar la tendència dels 
pressupostos i de les liquidacions corresponents. Les xifres de la liquidació són bones: es 
continua tenint un estalvi important, el reconeixement de crèdit és normal i la tendència de la 
inversió adjudicada ha augmentat.  Es confirma la tendència que l’anterior mandat va 
començar en un moment molt complicat financerament. S’ha rebaixat l’endeutament de 
forma molt positiva. Creu que es nota la petjada del temps de govern d’ERC, quan es va 
imposar un rigor molt positiu. Donaran suport a l’expedient de reconeixement de crèdits. 
Però, volen deixar clara una alerta en relació amb la tendència no massa positiva d’alguns 
ingressos, com és el cas de la disminució de l’ICIO. L’actual conjuntura econòmica no és 
similar a l’anterior i cal ser especialment prudent en el moment de l’execució del pressupost 
del 2008. Demana que el Govern sigui curós en executar el pressupost i que es vetlli si es 
compleixen les previsions en les liquidacions trimestrals. Valora també que la capacitat de 
retorn ha disminuït una mica en relació amb la de l’any passat, el número no és negatiu, però 
també cal tenir-ho en consideració. Reitera la petició de prudència al Govern.  
 
La Sra. Horcajada també vol que consti en acta el condol del grup del PP per la pèrdua del 
company de corporació Xavier Aluja.  
Sobre la liquidació del pressupost de l’Ajuntament destaca les grans variacions en les 
inversions finançades per la concessionària del servei d’abastament d’aigua o que les 
quantitats aportades per l’Estat i la Generalitat són sensiblement inferiors a les previstes 
inicialment (dóna les xifres). Creu que no és bo per a l’economia de l’Ajuntament que es 
finalitzi l’exercici amb aquestes importants quanties pendents de cobrament. Dels ingressos 
pendents destaca que s’arrossega un total de 60 milions d’euros, dels quals 20 milions 
corresponen a anys anteriors. Pel que fa a les despeses destaca que hi ha moltes partides 
de manteniment  èn què només està pagada una petita part. Critica que el Govern anuncia, 
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any rere any, uns pressupostos de contenció, cosa que, a criteri del seu grup,  no és així. 
S’han modificat  a l’alça partides com la d’energia elèctrica o la d’atencions protocol·làries, 
amb increments que són gairebé del doble del pressupostat.  En les inversions, s’ha reduït 
un 50% la despesa prevista per a polítiques d’habitatge, de la qual només s’ha executat el 
7%. En vies públiques o en inversions al Centre Històric l’execució també s’ha reduït gairebé 
a la meitat. Els OOAA de Turisme, Informàtica i l’IMT han tingut un resultat negatiu en les 
liquidacions respectives.  
Sobre els expedients de reconeixement de crèdits denuncia la manca de rigor i serositat de 
l’equip de govern. El resultat pressupostari de l’Ajuntament és de 726.000 euros i el deure 
reconegut importa la quantitat de 2 milions d’euros. Aquestes factures obeeixen a depeses 
que havien de ser previstes i eren esperades: consums, festes, etc. (les explica).  Hi ha una 
part molt important de factures  del departament d’Alcaldia. La contenció anunciada no és la 
d’ara. A l’IMAE es reconeixen moltes despeses que eren perfectament previsibles. A l’IMAC 
hi ha moltes factures derivades de la capitalitat cultural , però també n’hi ha de les festes de 
Maig i de l’Aplec del Caragol (considera que s’havia de notar que era any electoral); explica 
el detall d’alguna d’aquestes despeses. Considera que es veuen obligats a votar en contra 
del reconeixement de crèdits, tot i que vol que consti en acta la necessitat de fer el 
reconeixement per a respondre a les obligacions que tenim amb els proveïdors.  
 
El Sr. Guallar també vol que consti el condol del seu grup per la defunció de  Xavier Aluja i 
manifestar el sentiment de tristor per aquesta pèrdua; diu que  el poc temps que hem 
compartit hem estat capaços de poder constatar que era una gran persona.  
Inicia la seva intervenció sobre la liquidació recordant que la tasca de l’oposició és avaluar 
l’estat de compliment del pressupost: si han arribat els ingressos previstos i si s’han atès les 
despeses pressupostades. També caldrà abordar si l’expedient de reconeixement de crèdits 
(que reflecteix en tot cas una anormalitat) és acceptable; sempre hi ha un reconeixement, 
però cal avaluar si aquest és proporcionat i justificat o no ho és.  Pel que fa al pressupost 
d’ingressos estem al voltant del 88 % del compliment i en el de despeses estem al 86%; les 
grans magnituds podrien ser acceptables. Però, entrant en detall, la valoració no és la 
mateixa. S’ha estat molt eficient en la recaptació d’impostos directes. En els impostos 
indirectes l’ICIO s’ha comportat de manera diferent a l’exercici anterior (amb un 16% menys 
del previst).  En les taxes la recaptació ha estat un 7% superior al previst. En transferències 
de capital ens quedem amb un 50% del previst (creu que no s’ha estat prou diligents i això 
ha condicionat bona part de les inversions previstes). Els actius financers no s’han comportat 
segons el previst. L’apartat d’ingressos tanca amb un dèficit de 21 milions d’euros.  Pel que 
fa a les despeses destaca que el capítol 1 s’ha executat correctament; també en despeses 
corrents s’han pagat les despeses generades (tot i que en l’expedient de reconeixement en 
queden pendents); no s’ha acabat de pagar tot. La tendència general es trenca en matèria 
d’inversions: s’ha reconegut obligacions per un 63% del previst i s’ha executat un 43%. 
Especialment s’ha punxat en habitatge on s’ha reduït la partida; explica que tenim més de 
3.000 famílies demanant un habitatge social accessible, això no concorda amb la disminució 
que s’ha fet d’aquesta partida ni amb el seu estat d’execució. En infraestructures bàsiques 
de vies públiques explica que s’han reconegut obligacions només en un 34%. També critica 
que en inversions del cicle de l’aigua les obligacions reconegudes no arriben al 50%, cosa 
que és especialment important en un moment de sequera com l’actual. En inversions en el 
Centre Històric  s’han reconegut obligacions per un 64%. També comenta la partida de 
manteniments del camins de l’Horta (capítol 2), una partida justa en el seu import, on s’han 
produït moltes queixes on demanen  millor manteniment, i que només s’ha executat en un 
11,5%. Sobre les atencions protocol·làries diu que la despesa s’ha disparat, així com en 
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despeses de divulgació; no sap si la motivació és una deficient pressupostació o l’any 
electoral.  El grup de CiU hauria prioritzat altres tipus de despesa, especialment en polítiques 
més socials o infraestructures.  
 
La Sra. Mínguez també manifesta en nom del seu grup el condol per la mort del company de 
consistori  Xavier Aluja, amb qui compartien també les tasques en la Comissió d’Economia.  
Explica el contingut del conjunt d’expedients. Agraeix les intervencions dels grups d’ICV-
EUiA i d’ERC que qualifica de constructives i accepta els tocs d’alerta que han formulat. Als 
grups del PP i CiU recorda que el pressupost és un eina de treball, un eix vertebrador que al 
llarg de l’any sofreix modificacions, és un document viu. La desviació del pressupost és la 
reflectida en el reconeixement de crèdits, que suposa un 5% del capítol 2 del pressupost.  
Diu que l’Ajuntament té una bona salut financera, fruit de l’esforç fet durant el passat mandat 
pels tres grups que formaven govern. Explica el romanent positiu de tresoreria global de 
l’Ajuntament i els OOAA. El resultat de la gestió global dels ingressos és un 7% més que 
l’any anterior i un 5% més del que es va pressupostar (explica les xifres). L’estalvi és de 17 
milions d’euros, que en estalvi net suposa un total de 12 milions. Les inversions han  millorat; 
cal tenir en consideració que les inversions tenen un ritme d’adjudicació i gestió que no es 
concentra en el primer mes de l’any. S’incorporen inversions de l’any anterior. Les inversions 
mai quadren amb la temporització dels anys naturals. Les transferències de capital també 
tenen el calendari propi, lligat a l’execució dels projectes i incorporant-se als pressupostos 
futurs. S’han adjudicat 55 milions d’euros i se n’han certificat 38,4 milions; l’adjudicació és el 
90% del pressupost total d’inversions. Sobre la partida de camins de l’horta explica  que hi 
ha dos partides vinculades i que s’ha gastat tot el previst al pressupost.  
Sobre el reconeixement de crèdits qualifica l’expedient de normal. No hi ha un percentatge 
de desviació que sigui l’òptim. S’ha rebaixat un 28% en relació amb l’any passat. Hi ha 
factures de manteniments, que es paguen una part amb romanent, amb una partida 
específica de mig milió d’euros  i  l’altra part serà carregada a les partides del pressupost 
d’enguany. Aquesta motxilla s’ha arrossegat any rere any i les correccions es fan durant el 
temps, fent un esforç pressupostari. No es poden ajustar d’un any per l’altre. El total 
reconegut suposa un 5% del capítol 2 de despeses. Esmenta el cas de les desviacions i 
reconeixements de la Diputació de Lleida (on  eren part dels membres del grup de CiU)  que 
estaven al voltant del 10% del capítol 2 i la major part eren despeses de Presidència i de 
publicitat.  
  
La Sra. Rivadulla diu que els reconeixements de crèdits, en l’anterior mandat,  es produïen 
amb més freqüència a la Diputació que a l’Ajuntament. Es reconeix crèdit per manca de 
previsió, per circumstàncies imprevistes o per pressupostar de forma no realista. S’estan 
corregint els problemes, però cal intentar arribar al moment  que es faci taula rasa i es 
pressuposti la despesa real.  Considera criticables les desviacions en matèria de  protocol, 
publicitat i difusió, especialment en un any electoral. Pel que fa a les inversions reitera que la 
centralització en una regidoria  no és positiva; cal tenir en consideració la priorització  i la 
temporalització de les inversions en relació amb els barris, per tal que siguin equitatives. 
Creu que la participació dels consells de barris és important en aquesta qüestió i que no es 
poden concentrar inversions en determinats barris i que la resta de la ciutat vegi com es 
degraden els espais urbans.  
 
La Sra. Bergés diu que la insistència per  a mantenir la política duta l’anterior mandat ve 
motivada pel canvi de les majories actuals al consistori. La història de l’Ajuntament ha 
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demostrat que amb majories absolutes les dades econòmiques han estat molt dolentes. 
Sobre el reconeixement de crèdits  creu que cal valorar-ho en funció del romanent efectiu 
que tenim. Al 2005 i 2006 hi havia diferències netes positives (entre reconeixement i 
romanent efectiu); aquest any la diferència és negativa en 1,7 milions d’euros. És només una 
tendència, però cal tenir-la en consideració. Per això s’han fet els advertiments i les peticions 
de precaució de la intervenció  primera en aquest punt. Sobre les inversions creu que allò 
important és l’import adjudicat i el 90% és força positiu. Les diferències amb el seu grup 
estan en les prioritats  o en les obres que no s’han pogut fer.  
 
La Sra. Horcajada reitera els arguments anteriors. L’Ajuntament no ha cobrat el que havia 
de cobrar i ha gastat més del que tenia previst. Els pressupostos fixen objectius i creu que el 
Govern ha incomplert aquests objectius. Cal també valorar l’adjudicació de les obres i també 
el compliment dels terminis d’execució (que tampoc es compleixen). Recorda que la Sra. 
Mínguez l’any passat es vanagloriava de tenir un superàvit superior a l’import del 
reconeixement de crèdits; aquest any ha passat el contrari. Això vol dir que s’ha empitjorat la 
salut econòmica de la Paeria.  En un reconeixement de crèdit cal valorar la quantia, els 
conceptes i el que suposen sobre el superàvit de l’Ajuntament. 
 
El Sr. Guallar demana a la Sra. Mínguez que no faci servir converses privades com a 
arguments del debat i que no faci d’oposició de l’oposició. Diu que ha estat a l’Ajuntament a 
qui la Generalitat va imposar un pla de sanejament pel mal funcionament del seu pressupost; 
per això demana que no es faci comparacions amb altres institucions i que es respongui a 
les preguntes que plantegen els grups de l’oposició. No està d’acord amb l’afirmació que 
l’Ajuntament té una bona salut financera. El pressupost és una declaració d’intencions 
polítiques, que cal que evolucioni bé, no malament. Tenim un endeutament de 115 milions 
d’euros (per sota del límit legal) per la centrifugació d’inversions que s’ha fet. No surt als 
números, però el paguem amb càrrec al capítol 2 o a transferències. El pressupost del 2007 
ha augmentat un 14% respecte del 2006; les partides dedicades a amortització de crèdits 
han disminuït un 11%.  
Sobre el reconeixement de crèdit és cert que baixa un 28% respecte de l’any anterior, però 
comparat amb el romanent el resultat no és positiu. L’Ajuntament (sense l’IME) tenia 
reconegut  l’any passat 1,6 milions d’euros i aquest any  són gairebé 2 milions d’euros. 
D’aquest total els increments de partides d’Alcaldia és d’un 380%. Creu escandalós i 
incomprensible que l’IMS incrementi el reconeixement en un 7.400%. Hi ha organismes que 
incrementen de forma desmesurada l’import dels crèdits reconeguts. Analitza detalls de 
factures reconegudes i esmenta que hi ha algunes  factures de consums o de despeses 
generades l’any 2006. Creu que l’Ajuntament no dóna bon exemple d’eficàcia en el 
pagament del seus deutes i, en canvi, sí que hi ha una gran eficàcia en la recaptació. 
Demana control sobre les despeses que s’inclouen en aquests expedients i millora en la 
gestió de la despesa; no es pot ser desconsiderat amb els nostres proveïdors.  
 
El Sr. alcalde diu que a la Paeria, li preocupen molt els petits proveïdors i que tots tenen al 
seu abast el servei de “confirming” que fa que puguin cobrar de manera immediata en 
condicions favorables. La immensa majoria d’atencions protocol·làries que es paguen des de 
l’Alcaldia són les atencions a congressos i convencions que es fan a la ciutat.  
 
La Sra. Mínguez diu que hi ha inversions que es gestionen des dels organismes autònoms 
(no totes estan centrades a Urbanisme); la gran majoria es coordinen des d’aquesta 
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regidoria i els ràtios d’execució no poden ser millors, amb un 90% de pressupost adjudicat. 
Creu que en aquesta nova etapa es podrà demostrar que amb majories absolutes també es 
pot tenir una bona salut financera. Comenta que l’inici de la desacceleració immobiliària ha 
produït (en general) que els romanents de tresoreria dels ajuntaments hagi estat inferior a 
l’any passat. Reitera que el romanent de tresoreria positiu només pot sortir d‘ingressar més 
del que s’ha gastat, per la qual cosa no entén la crítica que fa el grup del PP en sentit 
contrari. Defensa la bona gestió en la recaptació, el compromís de no augmentar la pressió 
fiscal i buscar nous ingressos (especialment d’altres administracions). De 500 factures 
reconegudes, el percentatge de petits proveïdors és ínfim; sobre el volum de factures que 
genera l’Ajuntament i els OOAA és una petita desviació del 5%. Els números són els que 
són. El romanent de tresoreria és positiu i estem reduint el deute. La ràtio d’endeutament és 
del 90%, 20 punt menys del màxim permès. La quantia del reconeixement son 2,7 milions 
d’euros, els conceptes són manteniments i obres i el percentatge és el 5,4 respecte al capítol 
2 del pressupost. Amb això es demostra la bona salut econòmica i financera de l’Ajuntament.  
 
El Sr. alcalde clou el debat felicitant l’equip d’Economia de la Paeria pel resultat 
pressupostari de l’any 2007, del qual el 50% del mèrit correspon a l’anterior govern tripartit.  
En un any electoral el comportament pressupostari no ha estat influït per aquest fet. Això no 
és un mèrit, sinó aplicació de la ortodòxia pressupostària. No hi ha impacte electoral. 
L’aparell de la Paeria ha funcionat al marge de les conteses electorals. Ratifica la voluntat 
del Govern de continuar la política d’equilibri pressupostari, de contenció de l’endeutament 
dins els marges legals i  de millorar el pagament a proveïdors.  
 
Els expedients de reconeixements de crèdits s’aproven amb 16 vots a favor dels grups del 
PSC i ERC, 3 vots en contra del grup del PP i 6 abstencions dels grups de CiU i ICV-EUiA.   
 
 
Punt número 24. Pla estratègic de subvencions 2008-2010 
 
La Sra. Rivadulla recorda que fa mesos que el seu grup ha demanat la redacció d’aquest 
Pla, sabedors de la importància que té el document per a les entitats de la ciutat que 
treballen conjuntament amb les administracions. El pla és triennal, però només reflecteix la 
pressupostació de l’any 2008. Vol que consti el disgust del seu grup perquè durant l’anterior 
mandat van estar subjectes a allò que es va decidir el primer any, sense la possibilitat 
d’incrementar les partides inicials. En les subvencions noves es van haver de mantenir els 
mateixos imports durant els quatre anys anteriors, sense poder gaudir de cap increment. Ara 
s’ha corregit aquesta qüestió i només s’ha pressupostat per a l’any 2008; l’any proper es 
podran incrementar les dotacions d’alguna de les línies subvencionadores.  Votaran en 
contra del Pla, en coherència amb el vot contrari als pressupostos (explica que ja van 
denunciar que hi havia una reducció de 150.000 euros en aquests conceptes). Aquest any la 
dotació del Pla s’incrementa en més de 61.000 euros; tenint en consideració els quatre anys 
de congelació l’increment només suposa aquesta quantitat (el 2,31% d’augment). En canvi, 
les subvencions nominals (en descriu algunes) s’incrementen en un 33,33%. Creu que 
alguna de les subvencions hauria de canviar de nominal a ordinària i viceversa. Demana que 
es revisin aquests conceptes i que es faci una sessió especial  d’Economia per a estudiar-
ho. Creu que hi ha entitats que tenen una dotació molt minsa, especialment algunes 
dedicades a qüestions socials i de salut (n’esmenta un bon nombre ). Hi ha conceptes que 
no han incrementat el seu import com a entitats veïnals, cases regionals, dones, atenció a la 
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infància, gent gran o salut pública. Considera increïble que els ajuts a les AMPES (per a 
activitats) que tenia una dotació de 18.000 euros, ara es redueixi a  13.500 euros i a més 
s’obre la línia d’ajuts a les AMPES  de les escoles concertades. Si ICV-EUiA fos al govern 
aquest Pla no s’hauria aprovat. Esmenta altres línies que veuen reduïda la seva dotació. Han 
desaparegut les subvencions per a activitats musicals. També han disminuït les dotacions a 
activitats de recerca, producció d’espectacles, arts visuals, etc. (explica les xifres). En 
matèria de subvencions de Medi Ambient no s’han corregit les errades anteriors, sinó que es 
disminueixen en uns 15.000 euros.  El Pla estratègic es basa en una Llei estatal que no 
ajuda a les petites entitats (pel gran requeriment de documentació); demana que es tingui 
això en consideració i diu que les entitats sense ànim de lucre es mereixen un tractament 
més considerat per part d’un govern d’esquerres.  
 
La Sra. Bergés recorda l’ obligació d’aquest Pla en funció de la  Llei de subvencions recent; 
el primer Pla es va fer sense referències i probablement era millorable. La Llei era i és 
criticable i ha complicat la vida d’una forma important a les petites entitats, amb una gran 
burocràcia. L’element positiu va raure a obligar a  fer processos de concurrència pública. 
Creu que s’hauria d’haver lliurat el document als grups amb més anticipació, per tal de  
poder-hi participar. Aquest Pla hauria de servir per a establir una relació directa entre les 
línies de subvenció i el PAM o els objectius de cadascuna de les regidories; ara ja tenim una 
certa experiència i es podrien haver establert prioritats. Qualifica de ridículs els increments 
del capítol 3, que correspon a les subvencions en matèria d’acció i cohesió social (esmenta 
alguns exemples). No creu que sigui un argument raonable la disminució de partides perquè 
no s’havien gastat altres anys; potser no hi ha sol·licituds perquè no hi ha relació entre 
l’esforç de gestió que es demana i el petit import de la subvenció. La manca de planificació 
no ajuda  les petites entitats. En matèria de cultura hi ha una baixada de pressupost 
important, de 350.000 euros a 160.000 euros i pregunta si alguna de les línies ha estat 
traspassada a algun dels organismes autònoms. S’ha incorporat un nou apartat al Pla 
(reglament annex) que permet que l’alcalde pugui atorgar ajuts fins a 30.000 euros; creu que 
han de ser les regidories les que disposin de les atribucions. Davant d’aquests canvis 
s’abstindran de votar, en coherència amb allò que van fer amb el pressupost. Demana 
equilibri entre la concurrència pública i els compromisos ja adoptats que es reflecteixen en 
ajuts nominatius.  
 
La Sra. Horcajada explica que la transparència i la coordinació són uns dels objectius 
fonamentals que pretenen els plans estratègics de subvencions. Aquest Pla hauria de tenir 
un únic gestor, que controli les peticions que es reben, les que estan ateses i les que no ho 
estan i que ajudi les petites entitats per tal que puguin optar als ajuts. Coordinant el procés 
es podria també evitar que algunes entitats rebin ajuts de diverses regidories i que altres no 
en rebin cap, d’ajut. Demana que es tinguin en consideració aquests suggeriments i que 
s’aprengui de l’experiència que suposa l’aplicació pràctica del Pla. La diversificació en la 
gestió és clarament perjudicial. En matèria d’acció social considera que hi ha quanties que 
no són les adequades, com en els casos de les cases regionals (amb els imports congelats) 
o la promoció laboral de les dones (igualment amb el mateix import), gent gran (que es 
redueix). Felicita el Govern per incloure com a possibles peticionaris dels ajuts a les AMPES 
dels centres concertats, però en lamenta la quantia; s’augmenta el nombre de possibles 
peticionaris i es redueix l’import total. Els ajuts a drets civils, cooperació i immigració s’han 
reduït de forma important o han desaparegut conceptes (explica casos concrets). També hi 
ha una reducció important en les línies de cultura (també explica casos concrets). El mateix 
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passa en matèria de protecció dels animals i del medi ambient. En esports hi ha també 
reduccions. No poden donar suport a aquest Pla, tot i que consideren positiu que s’ajudi les 
entitats de la ciutat. Per aquest motiu s’abstindran de votar. 
 
La Sra. Obis lamenta que el Pla estratègic només congratuli l’equip de govern. Els acusa de 
manca de transparència vers l’oposició. En la Comissió Informativa del mes d’octubre passat 
 es va demanar el calendari d’elaboració del Pla i que fos lliurat amb temps per a  poder fer 
aportacions. Es va respondre en la comissió que estava en fase d’elaboració i que durant els 
mesos de novembre i desembre es podria treballar i fer les aportacions. La documentació 
s’ha lliurat amb anterioritat al termini legal, però encara manca, ara, alguna documentació i, a 
més, va ser sotmesa a debat en una reunió on s’informaven altres temes importants com els 
que avui passen al Ple. Considera que en la comissió van ser objecte d’una manipulació per 
part de la presidenta; explica que es va dir que en aquest nou Pla únicament es fixaven 
quanties per al primer exercici i que estava previst que l’augment o disminució dels imports 
de les línies subvencionadores no requeririen modificació del Pla (punt dos de la disposició 
final); en l’anterior Pla no havia estat així i no s’havien pogut aplicar fluctuacions. La sorpresa 
ha estat gran quan han pogut comprovar que en el Pla anterior hi havia la mateixa disposició 
final. Les modificacions es podien haver fet. Considera que això és un engany i una 
manipulació. 
Critica la congelació (des de fa quatre anys)  dels imports de les subvencions destinades a la 
participació veïnal. Les aportacions a les cases regionals estan també congelades des de 
l’any 2001. Felicita el Sr. Castillo per l’ampliació dels beneficiaris dels ajuts a les AMPES,  
però creu que no és coherent que s’hagi disminuït la quantitat destinada a aquesta finalitat. 
Es baixa en les dotacions en matèria de salut pública (explica casos concrets). En el cas de 
Cultura, només es destina un 10% del total d’ajuts per a  promoure els actes i la creació 
cultural (detalla alguns imports). En matèria de protecció mediambiental i sostenibilitat  
també es redueixen les aportacions.  Hi ha increments importants en algunes línies d’acció 
social, però disminueixen en desenvolupament, cooperació, drets humans, etc. El grup de 
CiU faria un Pla diferent, sensible a les necessitats de tots els lleidatans i a la gran diversitat 
d’entitats, seguint el lema de la ciutat dels detalls. Espera que es compleixi l’article 19 i que 
es lliuri la informació semestral de l’estat d’execució del Pla. El vot de CiU serà contrari.  
 
La Sra. Mínguez vol que consti en acta que la política de subvencions de l’Ajuntament no és 
només el Pla estratègic de subvencions i que l’ajut de la Paeria a les entitats i associacions 
de la ciutat  no és només aquest Pla.  Des del capítol 2 de despeses es fan moltes coses per 
a les entitats; cap programa que sigui d’interès per a  la ciutat es deixa de fer per manca de 
pressupost. El Pla aporta un total de 2,7 milions d’euros en subvencions, als quals cal afegir 
un import similar en les subvencions nominatives ( no a les discrecionals) que preveu el 
pressupost. Explica diversos exemples de subvencions nominatives i explica els projectes 
als quals donen suport. El Pla estratègic de l’any 2005 s’ha de tenir simplement com  una 
referència.  Si el nou Pla ha trigat un temps més llarg del previst a ser elaborat, ha estat 
perquè s’ha fet un treball intens fent un document nou; per a aplicar increments quantitatius 
sobre el Pla anterior no s’hauria esmerçat tant de temps. S’ha fet un treball d’anàlisi per a 
tenir més eficàcia i per a evitar burocràcia a les entitats (unificant línies, fent nominatives 
algunes de les subvencions, etc.). Han passat moltes coses en quatre anys i el Pla ho havia 
de reflectir. En acció i cohesió social es destina el 52% del total (explica també la resta 
d’imports en relació amb les matèries subvencionades). Es compromet a fer la sessió 
monogràfica demanada per la Sra. Rivadulla. Pel que fa a les subvencions a AMPES informa 
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que hi ha una nova línia d’ajuts de la Generalitat als ajuntaments per aquest concepte; si 
entre aquesta aportació i la prevista en el Pla no n’hi ha prou s’incrementarà la quantitat total 
en un proper Ple (explica l’experiència d’aquest any). Les aportacions a Medi Ambient es 
fusionen en dos línies subvencionadores; en els darrers anys no es va gastar la consignació 
prevista. En qualsevol cas, el Pla va lligat al pressupost, i les dotacions, si cal,  es poden 
incrementar.  Comenta que amb l’Associació d’Amics dels Animals s’està treballant per a la 
cessió d’un terreny, cosa molt més important que rebre un ajut monetari. L’exemple més clar 
de conversió de subvencions ordinàries en nominatives s’ha donat a Cultura: esmenta els 
casos del Festinoval,  la Mostra de Cinema Latinoamericà, etc. Subvencions anteriors han fet 
possible l’estabilitat d’aquestes propostes que adquireixen continuïtat i es consoliden amb 
ajuts o amb contractes. No s’ha comentat gairebé les línies d’ajuts que incrementen el seu 
import, de les quals en fa una relació demostrativa. La discussió no ha de ser només sobre 
una xifra concreta, sinó sobre les línies d’ajut. Demana als grups que diguin quines són les 
línies que manquen i quines són les que caldria excloure per a propers plans. No es pot fer 
simplement una comparació lineal amb els plans anteriors; hi ha línies que no s’han convocat 
mai i no té senti mantenir-les.  Felicita tot l’equip redactor del Pla per la tasca que han dut a 
terme. El Pla és un document viu i no és l’únic instrument d’ajuda a les entitats de la ciutat. 
Hi ha un total pressupostari de 5,4 milions d’euros en subvencions que suposa un 17,3 % 
més que el previst fa tres anys. 
 
La Sra. Rivadulla creu que en aquest tema la Sra. Mínguez no té raó; no es justifica dedicar 
cinc mesos de redacció del Pla per a deixar igual les aportacions a les entitats veïnals o a les 
cases regionals. Qüestiona els imports dels increments, tenint en consideració que partim de 
valors de fa cinc anys. La llei de subvencions té com a element positiu que atorga 
transparència i igualtat d’oportunitats i tots els ajuts haurien d’estar previstos. Demana 
participar en l’avaluació dels projectes que han de passar a ser subvencionats de forma 
nominativa i quins han de competir en las convocatòries generals. Explica les dificultats que 
van tenir en anys anteriors amb alguna línia nova de subvencions en matèria de medi 
ambient; explica alguns exemples d’entitats que caldria que tinguessin ajuts públics i que són 
resultat de la major sensibilitat que sobre aquestes qüestions té la ciutadania en els darrers 
temps. No creu que hagin estat necessaris sis mesos per a fer un pla que incrementa els 
ajuts a la ciutat en un 2,31% en relació amb l’any 2004. Agraeix l’oferiment d’increment de 
les partides d’ajust a les AMPES.  
 
El Sr. alcalde explica que en el mandat passat, en una reunió que es va fer amb el conjunt 
d’escoles concertades de la ciutat (en la qual hi eren el Sr. Camats i ell) va agafar el 
compromís que les escoles concertades tindrien accés a les subvencions municipals. Durant 
aquest mandat el Sr. Castillo ha ratificat aquest compromís. En aquest moment tenim 
capacitat per a rebre recursos d’altres administracions per a aquest fi i, al mateix temps, es 
dedicarà una part del romanent per permetre que tots els centres puguin tenir accés sense 
disminuir el que reben els centres públics. 
 
La Sra. Bergés vol que consti que quan el grup d’ERC va preguntar pels ajuts en matèria de 
cooperació (demanant un augment de dotació) es va contestar que s’estava pendent del Pla 
estratègic; les regidories no van donar explicacions  sobre quines línies serien les prioritàries 
en el nou Pla. Moltes línies s’han quedat igual en el seu import i no són suficients. 
Continuaran demanant explicacions sobre el contingut de les línies que es volen 
subvencionar i les prioritats del Govern. El Pla només fixa les línies generals; cal facilitar als 
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grups la informació detallada sobre les accions que es vol fomentar. Insisteix en la pregunta 
del motiu pel qual s’atribueix a l’alcalde l’atorgament de subvencions fins a un import 
determinat; continua creient que són els regidors qui han de prendre les decisions 
corresponents al seu àmbit. Considera que el procediment s’ha fet de la forma inversa a com 
calia: primer s’ha fet la distribució de fons a les regidories i posteriorment s’han concretat les 
línies d’actuació.  
 
La Sra. Horcajada celebra el compromís de major dotació dels ajuts a les AMPES. Creu que 
quan una línia de subvencions no esgota la partida prevista, cal analitzar si això passa per 
manca de difusió de la convocatòria o perquè realment no hi ha demanda social. El grup del 
PP creu que cal ajustar al màxim el Pla estratègic a les demandes socials i que no és una 
bona solució dir que si alguna línia necessita major dotació ja es faran els increments 
oportuns. La finalitat del Pla es recollir tots els ajuts per a fomentar la concurrència pública i 
la transparència. No s’ha explicat per quin motiu han baixat algunes partides, ni si els imports 
dels ajuts que han passat a ser nominatius compensen les disminucions de les línies 
generals. Es queixa que ara es demani l’opinió dels grups sobre quines línies cal mantenir o 
treure, quan a la Comissió d’Economia van tenir un paper de simples convidats de pedra. 
Espera participar en la comissió extraordinària.  
 
La Sra. Obis agraeix que s’hagi treballat sis mesos en el Pla, però recorda que els grups 
també es van oferir per a treballar-hi i no se’ls ha tingut en consideració. Ara caldrà fer una 
nova comissió per a fer aportacions. Aquest debat no caldria si la discussió hagués estat 
prèvia i en cada comissió sectorial. No s’ha parlat amb les entitats ni amb la societat civil. Per 
això mantindran el seu vot negatiu.  
 
La Sra. Mínguez creu que moltes  de les preguntes que s’han fet ara s’haurien d’haver 
plantejat en la comissió informativa (ara no es disposa de la informació per respondre). S’han 
fet línies bianuals per a evitar burocràcia; han desaparegut línies perquè s’han reconvertit en 
contractes o són subvencions directes. Les subvencions de les entitats veïnals cobreixen 
diferents conceptes que canvien d’un any a altre. Es va dir que es parlaria del Pla estratègic 
amb posterioritat que s’aprovessin els pressupostos dels quals depèn; han passat dos 
mesos i mig només. Recorda les dades que es van facilitar en la Comissió informativa i 
reitera que en condicions homogènies, el total destinat a ajuts és un 17,3% més que l’any 
anterior. Des del Govern cal tenir una visió àmplia de la ciutat, de les entitats i de les 
activitats que presten. La política de subvencions de l’Ajuntament importa 5,4 milions 
d’euros. La disposició de subvenció de l’alcalde només es dóna quan té pressupost que ho 
suporta i excepcionalment en casos d’emergència; no hi ha cap partida reservada per a 
l’Alcaldia a aquest efecte. Cultura compensa totalment el que perd en línies ordinàries en 
relació amb les activitats consolidades que passen a ser subvencionades de forma 
nominativa o que passen a ser objecte de contractes. Afortunadament Lleida té un gran 
moviment associatiu. El Pla estratègic és un bon document, una bona eina de treball. 
 
El Sr. Castillo explica que han canviat el model d’ajuts a les AMPES. L’any proper tindran 
una dotació molt més gran que l’any passat, amb un canvi de model. El pacte nacional per a 
l’educació estableix unes noves línies de subvenció per a les AMPES (públiques i 
concertades) que preveuen com a condició que no són compatibles amb altres subvencions 
municipals pel mateix concepte. El pressupost que consta en el Pla és per a complementar 
la gran línia de subvenció que suposarà un increment molt important per a totes les AMPES 
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(ho explica). Els ajuts els rep l’Ajuntament i els gestiona i distribueix mitjançant l’IME.  
 
El Sr. alcalde diu que no es pot fer el discurs que no es prioritza un tipus d’entitats o 
activitats perquè les subvencions no tenen un import determinat. La subvenció és un petit 
ajut. Creure amb una entitat és donar-li tot el suport perquè pugui desenvolupar les seves 
activitats (amb ajuts, amb encàrrecs, amb contractes, amb activitats, etc.). La subvenció és 
un petit element complementari. El suport que es dóna a un tipus d’activitat és la suma de tot 
allò que es dedica per a  fer-la possible.  
 
S’aprova amb 15 vots a favor del PSC, 6 vots en contra dels grups de CiU i ICV-EUiA i 4 
abstencions dels grups del PP i ERC.  
 
 
Punt número 25. Adjudicació del concurs públic per a la redacció del projecte 
d’ordenació, reurbanització, execució dels projectes d’obres i  concessió 
administrativa sobre el domini públic per a la construcció i explotació d’un 
aparcament subterrani a la plaça de Ricard Vinyes  
 
La Sra. Rivadulla anuncia que el vot del seu grup serà contrari, tal com van votar en 
l’aprovació de l’inici de l’expedient. Creu que l’urbanisme defineix una ciutat i també marca la 
qualitat de les persones; estableix un marc de convivència ciutadana. Des d’un punt de vista 
progressista s’imposa fer un urbanisme democràtic, al costat de les persones.  Hi ha llocs a 
la ciutat que són especialment emblemàtics i la seva transformació s’ha de fer de forma 
participada (esmenta l’exemple de les Basses, els Camps Elisis); el projecte que ens ocupa 
també va començar d’aquesta manera (explica les primeres reunions públiques en què es va 
tractar el concepte de la plaça). No definirem els detalls tècnics, cosa que correspon als 
especialistes. Calia haver continuat la línia de participació.  Llegint el Plec de condicions 
tècniques no es podia deduir què volíem d’aquella plaça (zona de vianants, paviments, 
rotonda, arbrat...). Es va dir que amb els projectes que es presentessin podríem triar allò que 
fos més adequat i, al final, ens hem trobat que només s’ha pogut escollir una empresa 
perquè la segona oferta ha incomplert el Plec en qüestions relatives al pàrquing. No diu que 
el procés no sigui correcte, però el final és el que és. L’oposició vàrem  rebre el document un 
quart d’hora abans d’inaugurar l’exposició dels projectes al COAC. S’està imposant una 
forma de fer que és legítima, però no es fomenta la democràcia ni la participació de 
l’oposició. En aquest expedient se li demana a l’adjudicatari que faci un Pla de mobilitat, 
quan aquest pla hauria de ser previ; l’Ajuntament ha de dir quin és el model de mobilitat que 
vol, no limitar-se a comprovar quina és la mobilitat existent, i aquest treball ha de ser previ. 
En aquest moment no sabem com quedarà la plaça. Ara l’Alcaldia demana una participació i 
no s’entén de quina manera es pot participar quan ja s’ha fet una adjudicació i el projecte 
està, d’una manera o altra, definit. Demana que per als grans projectes de la ciutat se 
segueixi el procediment de les Basses d’Alpicat i no el de la plaça de Ricard Vinyes.  
 
La Sra. Bergés diu que el grup d’ERC ha estat sempre a favor de remodelar la plaça, però 
mai han estat d’acord amb el procediment emprat per l’equip de govern. Al ple de l’octubre 
van votar en contra del Plec de condicions; creu que els arguments que van fer servir 
continuen sent totalment vàlids. El Plec deixava moltes coses obertes i, per això, ha passat 
el que ha passat (l’avaluació estètica  del projecte guanyador contemplava un laberint que 
ara no se sap si es farà i una de les propostes acceptades s’elimina per condicionants 
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tècnics).  Ara hi ha unes recomanacions fermes relatives al fet  que  cal fer zona de vianants: 
per quin motiu no es van fer abans aquestes  precisions? Vàrem demanar que es tinguessin 
en compte molts factors a més a més del de l’estacionament; és simptomàtic que en 
l’exposició dels projectes només es representaven vehicles, cap persona. Recorda que van 
demanar retirar el Plec de condicions i estudiar totes les alternatives. Recorda també, com a 
exemple, el procés participatiu de la reurbanització de l’Eix Comercial, amb una activa 
participació dels tècnics municipals. No es va incorporar al Plec la radiografia comercial de la 
zona. Creu que aquest cas no és comparable al de la realització de la Llotja; en aquell Plec 
estaven definits tots els elements que havia d’incorporar l’edifici i tots els licitadors ho 
coneixien. Ara ja no és hora d’obrir un procés participatiu que havia de ser previ. Lamentant-
ho molt, hi han de votar en contra.  
 
El Sr. alcalde diu que va felicitar a qui havia fet l’exposició, però que tota la creativitat i 
disseny de l’exposició correspon al COAC, ja que va considerar que estava bé. La 
simbologia dels vehicles correspon a l’autor de l’exposició.  
 
La Sra. Horcajada  diu que està d’acord  que la plaça de Ricard Vinyes és un punt neuràlgic 
de la ciutat.  És el centre de la segona zona comercial de la ciutat, amb una especial manca 
de zones d’estacionaments, no exclusiva per a  vianants i té una mancança important de 
zones verdes. El grup del PP fa anys que demana la remodelació d’aquesta plaça (com la de 
moltes altres, que explica). També s’ha demanat incrementar les zones verdes i que les 
places siguin més toves. Els condicionants de l’oferta guanyadora sembla que faran que la 
plaça sigui dura, ja que s’han anat suprimint gran part de les zones verdes o d’arbrat inicials. 
Creu que hem perdut una oportunitat de fer de la plaça de Ricard Vinyes un petit pulmó verd 
de la ciutat. La proposta guanyadora no dóna satisfacció ni als partidaris de reservar-la per a 
vianants, ni als partidaris de fer-la accessible als vehicles. L’empresa que ha guanyat el 
concurs de disseny no ha pogut ser la guanyadora per no complir un Plec que potser no és 
prou clar. Creu que les places han de ser espais per als ciutadans, per a viure i per a gaudir. 
El disseny triat potser no és el més adequat per a aquesta finalitat. Estan d’acord amb la 
resta de grups en la crítica per la manca de participació en el procés de disseny; també creu 
que calia seguir l’exemple de les Basses.  El grup del PP no se sent partícip d’aquest procés 
de contractació i diu que s’ha aplicat el corró socialista. Faran un seguiment d’aquestes 
obres per tal que es compleixin els terminis i evitar molèsties innecessàries als veïns i 
comerciants.  
 
El Sr. Gavín creu que la plaça de Ricard Vinyes és un exemple de com l’equip de govern pot 
gestionar malament un projecte emblemàtic, sense diàleg, sense participació i incomplint els 
seus propis compromisos. Dubta que sigui reglamentari discutir aquest punt de l’ordre del 
dia, ja que no es va disposar de la documentació fins dos hores abans de la Comissió 
Informativa.  Es reserva el dret, quan torni a  succeir una altra vegada això, a demanar un 
informe justificat de la Secretaria General o de qui correspongui, per a garantir que la 
informació es pugui tenir amb  temps suficient. Creu que el procés del projecte ha començat 
malament. Defensa i explica la importància de la plaça i diu que és evident que està en un 
estat deplorable de conservació. Explica que, abans de les eleccions, l’equip de govern va 
presentar un avantprojecte: amb rotonda i reserva per als vianants  dels carrers Dr. Flèming i 
Bisbe Ruano. Es va prometre el projecte i el començament de les obres per a l’any 2007. 
Aquell avantprojecte disposava d’un estudi de mobilitat (explica els trets més importants). 
Per sort, alguns dels canvis que s’han fet van en la línia de les alternatives que va presentar 
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el grup de CiU en relació amb l’avantprojecte de l’equip de govern.  Explica que en el 
concurs que ara es resol no es preveu la participació de ningú, l’Ajuntament renunciava al 
seu dret a definir  quin model de plaça volia; es deixava tot ens mans dels equips 
d’arquitectes que es presentaven al concurs. Al final resulta que dos dels projectes 
presentats superen la fase de concurs de disseny. El projecte anomenat “laberint” se’l 
destaca per la seva bellesa, originalitat i el prestigi de l’autora i supera la segona fase de 
concurs. El mateix dia que s’inaugura l’exposició es diu que el projecte guanyador s’ha 
modificat: que els laberints que donen nom al projecte desapareixen (i les zones verdes 
conseqüents) i que no es reserva per a vianants el carrer Bisbe Ruano. Tot això sense la 
participació de ningú. Pregunta si el govern creu que això és normal i creu que s’ha generat 
confusió i desorientació en tot el procés. Pregunta què podria haver passat si s’hagués 
permès modificar el projecte a la resta de participants.   
Avui es dirà que s’encetarà un procés de participació, quan l’acord que es vol adoptar és 
l’adjudicació del concurs. Pregunta qui pagarà les modificacions que es puguin introduir al 
projecte ofertat. Qualifica la situació de joc de despropòsits. Diu que l’alcalde no ha complert 
l’oferiment que va fer de consens i diàleg amb l’oposició i amb la ciutat en els projectes més 
emblemàtics. Considera lamentable que el procés s’hagi fet d’aquesta manera. No renuncien 
a intentar introduir modificacions, ja que les darreres reformes van en la línia del que 
proposava CiU.  
 
El Sr. alcalde diu al Sr. Gavín que tindrà l’oportunitat de proposar modificacions i millores, tal 
com va anunciar en l’acte fet al COAC.  
 
La Sra. Camps creu que s’ha confós el moment en què estem, dins del procés general del 
concurs. Ara s’adjudica el concurs per a la redacció del projecte (un cas similar al concurs 
d’idees fet en el procés de la Llotja).  Explica el procés de redacció del Plec, redactat 
essencialment per part del COAC. És un Plec no habitual, força complex, però que no 
determina les obres a fer, sinó  les idees per a  redactar un projecte (no té ni qualitat 
d’avantprojecte). Ara cal redactar el projecte executiu, la qual cosa vol dir que no hi ha res 
tancat. Creu que és gairebé idèntic al procés que es va emprar en el concurs de la Llotja. 
Destaca que, en el jurat, van participar tècnics  de reconegut  prestigi designats pel COAC 
(la presidenta del COAC de Lleida, la Sra. Beth Galí i el Sr. Manuel de Sola Morales) 
juntament amb tècnics municipals. Es va fer una tria de disseny, d’ordenació global i de 
qualitat. Es van triar les dos millors en la primera fase; el jurat va creure que només aquestes 
dos reunien els mínims de qualitat en tots els punts valorats. El Jurat, tal com preveia el Plec, 
 va aportar suggeriments a les dues propostes seleccionades per tal de millorar la solució 
final. Explica el suggeriment que es va fer a la proposta amb el lema “Laberint”, en el sentit 
de deixar més espai transitable i reduir les zones enjardinades. Els equips redactors van 
incorporar els suggeriments fets pel Jurat. Seguint el procés previst en el Plec, amb la 
participació directa de la Mesa de Contractació, es va iniciar la segona fase del concurs. De 
l’anàlisi tècnic de la documentació d’aquesta segona fase es va determinar que una de les 
propostes incomplia la clàusula primera del Plec perquè no reunia el mínim de places 
d’estacionament previst. La previsió d’estacionament estava clarament orientada al futur, per 
això es va preveure un nombre de places amb aquesta perspectiva i volum. El Jurat de la 
primera fase no coneixia aquesta circumstància, ja que constava en la documentació de la 
segona fase.  Hi ha dos informes jurídics que diuen que hi ha un incompliment clar del Plec 
de condicions en aquest cas, i per tant, la Mesa de Contractació va decidir que una de les 
propostes n’havia de ser exclosa. Explica els detalls de la proposta guanyadora (empreses, 



 
 
 
 
 
 

 42

tècnics, etc.). L’informe tècnic resol que és una gran proposta tècnica, d’ordenació i de 
disseny. Recorda les reunions prèvies que han comentat els portaveus dels grups i diu que 
dels seus suggeriments es va derivar la realització d’estudis de trànsit, d’estudis geològics, 
etc. Els estudis de mobilitat i les recomanacions resultants de tot el primer procés es van 
incorporar al Plec de condicions. Explica les solucions de trànsit que planteja la proposta 
guanyadora i les característiques més importants de la proposta pel que fa  a l’ordenació i la 
mobilitat. 
Ara ens trobem amb una solució guanyadora (que ha incorporat els suggeriments del Jurat) i 
amb el començament d’un procés que acabarà en sis mesos amb la redacció del projecte 
executiu. Ara es podran incorporar al projecte les modificacions que el puguin millorar; 
conversant amb els grups polítics, amb els comerciants, amb els veïns, etc. També es farà 
tot el procés informatiu com es va fer en el cas del projecte de l’Eix Comercial. Creu que el 
resultat d’aquest procés serà una plaça que constituirà un símbol per a la ciutat.  
 
 
La Sra. Rivadulla diu que la Sra. Camps no l’ha convençuda. Creu que tot aquest procés és 
un despropòsit que ha allargat de forma excessiva el període d’execució d’aquesta plaça, 
que ha estat demanat des de fa tant temps.  Finalment no sabem com quedarà i 
pràcticament està tot per fer.  
 
La Sra. Bergés diu que s’ha llegit tot el Plec. Els apartats que fan referència a 
l’estacionament estan perfectament detallats i, pel contrari, en la part de reurbanització es 
diu que ara està tot encara per decidir. Es pregunta, doncs, en coherència, què és el que ha 
de decidir el Jurat. El Jurat ha avaluat el dibuix, l’estètica de la plaça, i ara es diu que el 
projecte executiu pot no tenir res a veure amb el primer dibuix. Creu que no s’ha seguit el 
mateix procés que en el concurs de la Llotja, en  què l’estacionament era un tema secundari. 
Només seria comparable si es reconegués que el primer objectiu del concurs era fer un 
estacionament.  Pregunta si en els estudis previs demanats consta, de forma contundent, 
que el lloc triat per a fer l’estacionament és el millor, descartant altres alternatives. Creu que 
s’ha fet un procés per a fer un estacionament i que encara no sabem quina serà la solució de 
la plaça, quan el concurs ha estat guanyat per aquest segon factor. Considera que aquest 
procés és una mostra del canvi d’estil del nou equip de govern.  
 
La Sra. Horcajada diu que el grup del PP s’abstindrà de votar pels motius que han explicat 
abans. Insisteix que el procés ha estat un cúmul de despropòsits i els grups no hem estat 
informats com caldria ni en el temps que correspon. No votaran en contra perquè considera 
que ja fem tard en la reforma de la plaça,  perquè cal donar solució al problema 
d’estacionament de la zona alta al més aviat possible i convertir la plaça de Ricard Vinyes en 
una plaça per a les persones: per als ciutadans de Lleida.   
 
El Sr. Gavín diu que el seu grup també s’abstindrà de votar. És una plaça massa important i 
han d’intentar que tot això acabi d’una altra manera, ja que ha  començat ben malament. Si 
no sabem què resultarà de tot el que s’ha fet fins ara, podem considerar que s’han perdut 
dos anys. No pot ser que es faci un concurs, amb un jurat de persones de prestigi per a 
avaluar els projectes i posteriorment, els elements de qualitat desapareguin el mateix dia que 
s’adjudica el concurs. Pregunta per quin motiu s’ha descartat un projecte perquè no s’hi 
havia projectat les plantes d’estacionament previstes i, en canvi,  es modifica de dalt a baix 
en l’element qualitatiu. Creu que el Jurat es podria sentir traït. No sabem com ha acabat 



 
 
 
 
 
 

 43

aquest procés, hi ha interrogants molt importants com les zones verdes, el tractament del 
Passatge Pompeu, el funcionament de la rotonda, l’impacte sobre la rotonda de la 
perllongació de l’avinguda de Prat de la Riba, etc. Demana que el Govern faci una reflexió 
profunda d’allò fet en els darrers dos anys. Desitja que es puguin fer rectificacions en alguns 
aspectes més. 
 
La Sra. Camps creu que no hi ha cap joc de despropòsits i que l’oposició planteja el joc de 
la confusió. Pot no agradar la proposta dels adjudicataris, però no es pot confondre. Reitera 
l’explicació sobre el procés de valoració en dues fases. La primera del Jurat sobre 
l’avantprojecte d’ordenació, reurbanització i arranjament paisatgístic i l’adequació dels 
serveix viaris  de l’entorn de la plaça. Aquesta primera part era substancial; un primer tall que 
marcava la qualitat, independentment del pàrquing. En el segon procés és on es va veure 
que una de les propostes incomplia   clarament el Plec, en una qüestió que no és menor pel 
futur de la ciutat. Reitera la conclusió dels informes jurídics. Els estudis de mobilitat fets 
deien que la millor solució als problemes de trànsit plantejats pel Sr. Gavín és una rotonda 
(és la millor, no l’única, per això altres equips van presentar solucions alternatives). Ara cal 
complementar els estudis de trànsit fets en aquell moment. La rotonda no hipoteca el 
pàrquing, combina la regulació del trànsit amb  un disseny de prestigi.  Defensa la qualitat de 
l’equip redactor del projecte; qualitat reconeguda no només arreu d’Espanya sinó arreu del 
món. Aquest equip de prestigi marcarà el paisatge urbà i el disseny de qualitat en aquesta 
part de la ciutat. No estem ni al principi ni al final del procés. L’avantprojecte marca allò que 
caldrà fer, però no és tancat. Es podran introduir petites variacions que no incompleixin el 
Plec, com en tots els projectes. És un projecte per a la ciutat i un projecte de futur.  
 
El Sr. alcalde vol fer un aclariment de garanties jurídiques. Explica que en la segona fase del 
procés d’avaluació es va plantejar el possible incompliment del Plec de condicions per un 
dels licitadors, en relació amb el número de plantes del pàrquing. Així ho va manifestar el 
secretari general i es va convenir demanar un informe extern a un gabinet de prestigi; la 
conclusió clara va ser que una de les propostes presentades incomplia clarament el Plec de 
condicions. Aquesta opinió coincideix amb la dels Serveis Jurídics de Contractació. Hi ha 
totes les garanties jurídiques en el procés.  
Explica que la plaça de Ricard Vinyes és emblemàtica per a la ciutat i configura la 
personalitat de la zona alta. És la plaça de més ús social i relacional de la ciutat. És també 
una plaça cruïlla en la qual cal resoldre: l’espai de socialització, la pròpia cruïlla i les 
necessitats d’estacionament. Recorda el procés de participació iniciat fa temps i ho explica 
amb detall (avantprojecte, estudis de mobilitat, debat a la premsa, converses amb 
comerciants i veïns). Posteriorment  es va encarregar al COAC la redacció d’un Plec de 
condicions, conjuntament amb els serveis d’Urbanisme i Economia, que ens ha fet arribar al 
moment on som ara. En aquest moment comença la redacció del projecte executiu, que 
passarà tots els filtres legals. Es crearan comissions, amb participació dels grups, dels veïns 
i dels comerciants. A final d’aquest mes es començarà el procés de participació en aquesta 
fase. La plaça de Ricard Vinyes és de tots; ara toca aquest segon moment de participació. 
La plaça serà un èxit de tots i un element de referència en aquest període. Explica que  
l’equip tècnic no se sent frustrat amb les esmenes introduïdes pel Jurat; li consta, ja que ha 
parlat amb cadascun d’ells. Ara es comença el procés de redacció d’aquest projecte; és una 
fita important en el nou urbanisme de la ciutat que avui comença.  
 
S’aprova amb 15 vots a favor del PSC, 2 vots en contra dels grups d’ERC i ICV-EUiA i 8 
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abstencions dels grups de CiU i PP. 
 
Punt número 32. Aprovació del text del conveni específic a subscriure entre 
l’Ajuntament de Lleida i “La Caixa”, per a la construcció de 50 habitatges de protecció 
oficial, en règim de lloguer, a la UA 71 (Magraners) 
 
La Sra. Rivadulla diu que aquesta modificació de conveni (que prové del mandat anterior) li 
preocupa perquè en aquest cas s’encarrega a l’Ajuntament fer la urbanització, quan en altres 
casos similars s’havia fet càrrec l’entitat adjudicatària. Creu que això va en contra dels 
interessos municipals i per això no estan d’acord amb la modificació proposada. També no 
creu correcte que  el percentatge de reserva d’habitatges per a persones amb discapacitat 
no sigui el del  5%, com en l’anterior conveni, sinó que sigui el 3% que és el percentatge 
previst per la legislació vigent.  
 
La Sra. Camps diu que en la Comissió es va explicar que el preu de venda acordat s’havia 
augmentat per a incorporar al seu import el cost de la urbanització; l’adjudicatària paga el 
mateix d’una manera que de l’altra manera. Sobre la reserva per a persones amb 
discapacitat diu que s’ha ajustat al 3% ja que la experiència d’altres processos en la mateixa 
zona (esmenta el cas de l’INCASOL) i les peticions existents, fan veure que és el 
percentatge adequat. Això no vol dir que es pugui preveure en el moment de l’adjudicació 
una reserva més amplia per a persones que tinguin alguna minusvalia, però que no 
requereixin un habitatge totalment adaptat.    
 
La Sra. Rivadulla creu que no és el mateix que urbanitzi l’Ajuntament o que ho faci 
l’empresa adjudicatària. En els altres casos estava previst que l’empresa es feia càrrec del 
risc de majors costos fins a un 10%; ara serà l’Ajuntament qui assumeixi qualsevol desviació.  
 
La Sra. Camps respon que aquesta previsió no va en detriment de l’interès públic, sinó que 
ara s’ajusten més els costos d’urbanització (cosa que no estava tan detallada en el primer 
conveni)  i es fixa qui els ha de pagar, que sempre ha estat l’adjudicatari.     
 
S’aprova amb 24 vots a favor dels grups del PSC, CiU, PP i ERC i una abstenció del grup 
d’ICV-EUiA.  
 
 
 
 
Punts números 39, 40 i 41. Debat conjunt de les quatre mocions presentades en 
relació amb el  transvasament d’aigua del riu Segre i qüestions connexes. Moció del 
grup del PP, moció dels grups del PSC i ICV-EUiA, moció del grup de CiU i moció del 
grup d’ERC (retirada)   
 
La Sra. Rivadulla comença aquest debat dient que la situació actual ha estat qualificada pel 
nostre Govern com a situació d’emergència. Hauria estat bo que les forces polítiques 
municipals haguéssim arribat a un acord. Cal saber avaluar una situació d’emergència com 
l’actual, sense oblidar que el problema de l’aigua té un caràcter estructural i cal abordar-lo 
com un dels grans problemes del segle XXI. Manifesta que el Govern de la Generalitat fa 
temps que està prenent mesures, la qual cosa ha permès que en aquest moment no ens 
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trobem en una situació de restricció del subministrament. Creu que s’ha fet un gran esforç 
per a recuperar els freàtics, per a regenerar l’aigua utilitzada, s’ha començat a fer una planta 
dessaladora i n’està prevista una altra. Especialment s’ha incidit sobre la consciència i la 
sensibilització ciutadana, cosa  que ha fet que el consum d’aigua disminueixi un 4% en el 
conjunt de Catalunya i un 7% en la zona de l’àrea metropolitana de Barcelona. Tothom 
desitja que plogui i que no calgui adoptar altres mesures per a garantir-ne el 
subministrament. La manca d’aigua per a l’àrea de Barcelona distorsiona la vida ciutadana; 
però a les nostres comarques la manca de reg suposa la pèrdua de la collita (i de la renda 
agrària que comporta) o la pèrdua d’un arbrat si la situació es perllonga alguns anys. Creu 
que el Govern de la Generalitat ha dut a terme un seguit de mesures que han possibilitat  
arribar al moment actual sense aplicar restriccions. No està d’acord amb la forma com s’ha 
dut a terme, per part del Govern, el primer tractament sobre les mesures que calia adoptar 
(especialment que la primera notícia fos que es faria una captació d’aigua a la capçalera del 
riu Segre); aquestes actuacions s’han de fer d’una forma més dialogada. Explica que ha fet 
arribar als responsables del seu partit l’enuig produït per aquesta actuació. Les dades 
aportades posteriorment expliquen de forma més correcta la situació actual. Es va creure 
que la campanya electoral distorsionaria el debat i per això la informació ha arribat en aquest 
moment. No acceptarà cap argumentació en el sentit de dir que la situació actual és producte 
de la inoperància del Govern; ja que considera que no és veritat.  
Explica i defensa el contingut de la denominada “Declaració del Segre”, amb la qual està 
d’acord. Fa un especial esment a la Comissió de Seguiment, que es preveu en aquest 
document, dient que va ser una exigència de l’organització territorial d’ICV-EUiA  de les 
terres de Lleida. Pel que fa al punt segon de la moció, que és  donar suport al “Compromís 
per Lleida”, considera fonamental que tots tinguem meridianament clar que l’àrea 
metropolitana de Barcelona no pot continuar creixent, ja que els recursos de l’aigua dels que 
disposa són clarament insuficients. Barcelona haurà d’anar decreixent poc a poc. La 
macrocefàlia actual és pròpia d’un país del tercer món. Cal atansar les empreses i les 
activitats allà on  són els recursos. Cal arribar a pactes amb la resta de Catalunya per 
acordar de quina manera Lleida pot contribuir a fer créixer el conjunt nacional. El tercer punt 
de la moció planteja que davant d’una situació d’emergència, no ens podem oposar, de 
forma puntual i conjuntural,  a fer possible que Barcelona disposi d’aigua de boca. Sempre 
que sigui possible i amb la garantia d’una bona comissió de seguiment. S’ha dit, des del 
nostre territori, de forma precipitada, que sobrava aigua i que es podia vendre; està 
convençuda que no és cert i que a Lleida no sobra aigua. Això no vol dir que de forma 
puntual es pugui atendre una petició concreta, en una situació d’emergència. El territori de 
Lleida necessita aigua i en necessitarà més en el futur.  
   
La Sra. Bergés explica que a la Junta de Portaveus es va plantejar la conveniència de ser 
capaços d’arribar a un acord i un consens. Esmenta com a exemple l’acord al qual es va 
arribar a la Diputació de Lleida  fa només quatre dies, on eren presents l’alcalde i altres 
membres de la corporació. L’esforç per a arribar a aquest consens ha estat prou important 
com per que avui s’hagués pogut fer un acord conjunt d’adhesió a la Declaració del Segre. 
De la idea d’aconseguir una moció conjunta s’ha passat a la de debatre quatre mocions 
diferents. El grup d’ERC es limitarà a donar suport a la Declaració del Segre  i al Compromís 
per Lleida; sobre el  tercer punt de la moció dels grups del PSC i ICV-EUIA creu que ningú 
pot dubtar de la solidaritat de la ciutat de Lleida i això ja està recollit en un dels punts de la 
Declaració del Segre (que llegeix). Tots estem d’acord que en una situació d’emergència 
l’aigua de boca és primordial. Hi ha una decisió (amb el suport tècnic) que considera que el 
transvasament  no és viable. Demana que tots els grups acordem donar suport a la 
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Declaració del Segre i al Compromís per Lleida.  Ningú diu que s’hagin fet malament les 
coses o, si més no, aquest no és el moment de discutir-ho. S’han fet moltes accions i altres 
que es faran. Ara hi ha una situació d’emergència que requereix un acord entre tots els 
grups. Hem de donar exemple i ser coherents amb l’esforç que s’ha esmerçat per a 
aconseguir el  consens al nostre territori. Espera que es pugui arribar a aquest consens.  
 
El Sr. alcalde diu que desprès de la “Declaració del Segre” s’han produït manifestacions 
diferents per part de grups d’alcaldes de diverses comarques. El fet d’haver signat aquesta 
declaració no exclou la possibilitat d’introduir nous elements en el debat polític.  La Sra. 
Bergés no veu quin és l’element que introdueix el punt tercer de la moció del PSC i ICV-
EUIA en relació amb el contingut de la declaració.  
 
El Sr. Zapater qualifica de molt important el tema de la manca d’aigua. Vol deixar constància 
que el  PP va ser el primer grup municipal que va presentar una moció al Ple sobre aquesta 
qüestió. No vol dir amb això que hagi estat la “mare” del debat, però sí que vol destacar el fet 
de ser la primera proposta de tot un conjunt d’iniciatives com la que  va plantejar a la 
Diputació  la Sra. Horcajada. Comenta el debat produït en els mitjans de comunicació, en el 
Parlament i les declaracions dels responsables del Govern central ( la darrera del president 
del Govern, oposant-se al transvasament) .   Llegeix  íntegrament la part expositiva i la part 
dispositiva de la moció presentada pel seu grup. Considera que la manca de disposició 
d’aigua per a les nostres terres està confirmada per estudis de tècnics especialment 
preparats i només cal consultar els balanços hídrics de l’aigua del Segre dels darrers 30 
anys. Diu que el Govern no ha escoltat fins ara el territori. Explica els projectes hidràulics 
alternatius que ha proposat el PP i que són coneguts per tothom. Demana el suport de tots 
els grups municipals a la moció que han presentat i manifesta que està d’acord a donar 
suport a la Declaració del Segre; demana que es faci una Declaració de la Paeria en la 
mateixa línia. 
 
 El Sr. Gavín manifesta la seva sorpresa pel contingut d’alguna de les mocions sotmeses a 
debat. Diu que estem davant una situació molt complexa, amb una situació d’emergència en 
alguns dels territoris del país. És un moment especialment important perquè se’ns posa 
damunt la taula el model de creixement i de desenvolupament del conjunt de Catalunya i el 
repartiment d’oportunitats entre els territoris. El grup de CiU és contrari a qualsevol tipus de 
transvasament d’aigües del Segre (estan convençuts i ho avalen diversos informes tècnics). 
El moment polític és molt delicat perquè aquest tema ha posat també sobre la taula una 
pèrdua de credibilitat total dels responsables politics de la Generalitat. Per això es porta al 
Ple una moció (referint-se a la del PSC i ICV-EUIA) que en el punt tercer vol donar un aval 
perquè la Generalitat faci un transvasament i un suport polític per a apuntalar la poca 
credibilitat que té el Govern de la Generalitat. No volien criticar la gestió de la Generalitat en 
relació amb l’aigua perquè el plenari no és el lloc adient. Però en un estat d’emergència no 
es pot permetre que el Govern de la Generalitat encarregui una obra i planti estaques en un 
camp sense permís de ningú i sense donar informació a l’Ajuntament, que aquesta obra 
posteriorment  es pari, perquè els responsables del Govern central (que no sabia res i que té 
competències sobre la matèria) ordeni paralitzar-les. Creu que ens han enganyat a tots, 
especialment el Sr. Baltasar que ha estat desmentit pel president Montilla –que va dir que el 
Govern coneixia el projecte- o per la ministra de Medi Ambient. Considera que també ha 
mentit el Sr. Llena (o quan deia que no coneixia el projecte o quan despreciava a CiU per 
denunciar aquest risc).  La moció esmentada planteja, en el segon punt, el suport al 
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Compromís per Lleida, aprovat per aquest Ple, que tenia un esperit de voluntat integradora, 
de diversitat en les visions del territori, de voluntat de consens, de participació, de diàleg, 
etc.; aquests principis no s’han respectat en l’actuació del Govern, que ha tingut una 
actuació  deplorable.  
El grup de CiU vol prioritzar allò que considera essencial: el debat sobre el model de territori i 
sobre el model de país. L’aigua de boca que es demana per a Barcelona no és per això: és 
aigua per al turisme, per als serveis, per a les activitats i per a les petites i mitjanes 
empreses. Es pretén treure aquesta aigua d’un territori on no en sobra, on hi ha pobles 
abastits amb camions cisterna, on els regadius tenen restriccions i on les petites activitats 
turístiques parteixen de la base de l’existència dels rius. Considera que el projecte previst 
seria un atemptat ecològic, ja que prenia l’aigua des d’un punt protegit. Demana que es 
busquin alternatives, que hi són ( n’explica algunes). A Lleida no sobra aigua i el riu que 
passa per la nostra ciutat, en molts moment de l’any no porta el cabal mínim ecològic. No 
donaran suport al punt tercer de la moció del PSC. Creu que l’únic punt que garanteix que no 
hi hagi transvasament és el punt primer de la moció del seu grup. Per a buscar 
aproximacions, votaran a favor de tot allò que fa referència a la Declaració del Segre. Volen 
anar un punt més enllà, la solució no és a Lleida; no per manca de solidaritat, sinó perquè no 
hi ha les condicions per a atendre les demandes preteses. Votaran també el primer punt de 
la moció del PP. Mantenen la seva moció, ja que no estan d’acord amb la voluntat del PSC 
de donar un aval al Govern de la Generalitat per a poder fer el transvasament del Segre.  
 
La Sra. Camps diu que aquesta qüestió ha estat objecte d’amplis debats des de fa 
setmanes. També manifesta que no farà gala de la vehemència que ha emprat el Sr. Gavín, 
que qualifica de partidista: en primer lloc perquè creu que no és el  moment adequat; en 
segon lloc perquè està segura que els regidors de CiU de l’àrea de Barcelona no opinen el 
mateix que ell. No vol obrir en aquest tema la via de la confrontació. El debat que es fa ara 
ha d’anar més enllà del posicionament dels partits polítics als quals representem i ha 
d’expressar la voluntat d’una institució com és l’Ajuntament de Lleida. Creu que els que 
tenen responsabilitats de govern (o les han tingut, o volen tenir-les) han de manifestar el 
grau de responsabilitat que els  correspon. Demana el suport a la moció conjunta del PSC i 
ICV-EUIA, ja que considera que reflecteix l’esperit i la lletra de la Declaració del Segre sent 
una mica més explícita en matèria de solidaritat.  Creu que les mocions de CiU i del PP no 
respecten aquest esperit i fan moltes altres derivacions. Vol que es faci explícit el 
posicionament  d’una institució de govern com és l’Ajuntament defensant (com ho fa la 
normativa) que l’aigua de boca o domèstica és la prioritària en tots els usos possibles de 
l’aigua.  Reitera el compromís de solidaritat amb la resta del territori en una situació molt 
excepcional com la que ara tenim. També insisteix que, per part del Govern de la 
Generalitat, s’han implementat un seguit de mesures pel seu estalvi; si en arribar el mes de 
setembre aquestes actuacions no han resolt el greu problema de sequera  que pateix un 
àrea de més de 5 milions d’habitants, hem de demostrar la nostra solidaritat. És una 
conjuntura excepcional, acotada en el temps, on cal buscar tots els recursos hídrics 
possibles de Catalunya, també els de Lleida. Hem posat de manifest que la darrera solució 
no ens agrada, que no creiem que sigui la millor i considera que no s’ha de fer la captació 
puntual a la capçalera del Segre. En situacions d’emergència les institucions estem per a 
garantir allò que preveu la llei,  la prioritat bàsica de l’ús de l’aigua de boca. Si nosaltres ens 
trobéssim en un futur en una situació igual, que haguéssim de garantir l’abastament en baixa 
als 150.000 habitants que són responsabilitat de la Mancomunitat de Pinyana, també ens 
agradaria rebre el mateix grau de solidaritat i de responsabilitat d’altres institucions.  És una 
solidaritat de doble sentit. 
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 La Sra. Rivadulla vol deixar constància, en relació amb la moció que presenta juntament 
amb el PSC,  que sembla que la resta de grups només paren especial atenció al punt tercer. 
Llegeix alguns extrems de la Declaració del Segre, a la qual es dóna suport en el punt primer 
de la moció; considera que inclou proposicions de gran importància. El grup d’ICV-EUIA no 
estava present en la Diputació quan es va fer aquesta declaració, l’accepta perquè prové del 
conjunt del territori, és de sentit comú, paga la pena aprovar-la, és en defensa del territori i 
del medi ambient i estem esperonant el Govern perquè busqui altres alternatives (cosa que 
ja està fent).  S’estan buscant totes les alternatives possibles, tant de bo que no calgui 
l’aplicació de part d’elles. En el supòsit que les mesures adoptades no fossin suficients, 
Lleida ha de fer una declaració de principis mostrant-se solidària amb una situació 
d’emergència, acotada en el temps i rigorosament inspeccionada. Treballem en benefici de 
tothom i hem de pensar que voldríem rebre si aquesta situació ens passés a nosaltres.  
 
La Sra. Bergés diu que el problema el coneixem, ja que al nostre territori hi ha pobles que 
s’han d’abastir amb cisternes. No està d’acord que el PP vulgui liderar, i dir que han estat els 
primers, a defensar l’antitransvasament. Considera surrealista que el partit que ha defensat 
el transvasament de l’Ebre ara es vulgui constituir a les terres de Lleida com la força política 
que lidera l’oposició al transvasament previst. Tampoc està d’acord amb les manifestacions 
d’algun representat de CiU (no dels de la corporació) que ha dit que és una sort que Madrid 
no ens hagi donat permís per a fer-lo. Per a ERC sigui quina sigui la posició de Madrid, les 
decisions d’aquest tipus s’han de prendre sempre a Catalunya. En cap moment ha parlat en 
contra del Govern de Catalunya (del qual el seu partit en forma part). Amb el que no està 
d’acord és a donar suport a una decisió de la qual encara no se sap quin és el seu contingut. 
Els representants municipals hem de donar suport a les decisions del Govern un cop 
sapiguem quines són, i sempre des de les nostres responsabilitats com a representants 
municipals. Anuncia que votarà a favor dels punts 1 i 2 de la moció del PSC i ICV-EUIA i se 
n’abstindrà en la resta de mocions i al punt tercer de la moció abans esmentada. Si es fa 
aquesta votació separada dels punts de la moció del PSC i ICV-EUIA retirarà també la que 
ha presentat el seu grup.  
 
El Sr. alcalde recorda que la tradició de l’Ajuntament ha estat la de permetre la votació 
separada dels punts de les mocions, tot i que de vegades hi pugui haver una pèrdua de 
coherència si se separen els diversos paràgrafs de la proposta.  
 
El Sr. Zapater respon a la Sra. Bergés dient que no tenen cap voluntat a protagonitzar res, 
només volen donar constància que el seu grup va ser el primer a presentar una moció sobre 
aquest tema. Creu que el protagonisme del seu grup no és partidista, pretén defensar les 
més de 300.000 persones de la província de Lleida en relació amb els problemes que puguin 
tenir a posteriori en matèria d’aigua. Com a prova d’aquest interès, en la primera intervenció 
ha donat lectura a la moció tal com la van presentar. Com a mostra de bona voluntat estan 
disposats a donar suport al primer i el segon punt de la moció del PSC i ICV-EUIA; en cap 
cas poden aprovar el punt tercer. D’aquesta forma volen contribuir a arribar a un consens 
que sigui majoritari. Si es treu el tercer punt s’ofereixen com a signataris de la moció abans 
esmentada.  
 
El Sr. Gavín diu a la Sra. Camps que en cap moment (ni ell ni el seu grup) s’han posicionat o 
han parlat en funció d’interessos partidistes; és estrictament al contrari. La moció del seu 
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grup està presentada en defensa dels estrictes interessos de Lleida; som els únics que 
parlem del nostre riu al seu pas per la ciutat i de les seves mancances de cabal. Coincideix 
amb la Sra. Bergés que la situació té elements d’esquizofrènia total. El PSC va votar la 
moció del PP a la Diputació de Lleida; la mateixa nit redacta, també a la Diputació,  la 
Declaració del Segre (que era diferent a allò aprovat pel Plenari) on el nostre alcalde hi va 
participar. L’endemà d’aquesta declaració el conseller Nadal anunciava les obres per a  
d’aquí a un més i deia que la Declaració del Segre anava en la direcció que el Govern de la 
Generalitat volia. Sabem posteriorment  que les obres estaven encarregades  un mes i mig 
abans i s’havien començat a executar. Creu que l’esquizofrènia és total. Per això el seu grup 
demana claredat. Creu que el tercer punt de la moció del PSC és el que es pretenia acordar 
en la“Declaració del Segre i que no s’hi va incloure per l’oposició d’alguns alcaldes i 
presidents de consells comarcals. Es vol donar carta blanca al Govern de la Generalitat 
perquè faci el transvasament (aquest o un altre). Estan en contra de tot això per  defensar 
els interessos de Lleida, no per la  manca de solidaritat. Hauria estat bo veure la solidaritat 
vers nosaltres en qüestions com els acords de govern pels quals la seu  del DARP o de 
l’IRTA  havien de ser a Lleida, o en l’ampliació de les places de la facultat de Medecina o 
tantes i tantes altres coses. En molts casos la solidaritat a la inversa no s’hi veu. Estem 
convençuts que no ens sobra aigua, cal buscar altres alternatives. Diu també que el Govern 
no té ara una posició de credibilitat que permeti la reconstrucció d’un clima de diàleg perquè 
el concepte de l’ús de l’aigua canviï a la nostra societat (amb estalvi, millora de xarxes, etc.). 
Creu que avui, a Lleida, no podem donar un taló en blanc al Govern de la Generalitat. 
Pregunta per què s’ha inclòs el punt tercer de la moció conjunta; un punt que es volia posar 
en la Declaració del Segre i que al final no s’hi va incloure. Aquest afegitó està a favor del 
transvasament quan la Declaració no vol que es faci. Votaran el punt primer de la moció 
conjunta; si es vol consens demana que només es voti aquest punt.  
 
El Sr. alcalde diu que el monopoli de la defensa dels interessos de Lleida no el té ningú. 
Tots creiem que honestament defensem Lleida. Les diferències estan en el fet que cadascú 
creu que aquests interessos es defensen millor des de la seva posició.  
 
La Sra. Camps diu que havia demanat al Sr. Gavín que s’elevés de les posicions purament 
partidistes, cosa que no sembla possible. Havia demanat que, per una vegada, ens 
manifestéssim en una posició de govern, institucional. Esmenta com a exemple l’actuació del 
Consell Comarcal del Pla d’Urgell, governada per CiU, on s’ha reiterat la solidaritat de la 
comarca vers tots els territoris de Catalunya  que tenen mancança d’aigua. En la moció dels 
grups del PSC i ICV-EUIA no es dóna cap xec en blanc al Govern, s’explicita la nostra 
solidaritat com a institució (com a Ajuntament de Lleida) vers el Govern de Catalunya, sigui 
quin sigui el seu color polític, en una situació d’emergència, d’excepcionalitat. Els 5 milions 
d’habitants que pateixen sequera no són aliens a nosaltres, són ciutadans del nostre país; en 
un cas similar nosaltres també estaríem en situació d’exigir la mateixa responsabilitat a les 
altres institucions. Mantenen els tres punts de la moció i demana que s’hi sumin la resta de 
grups.  
 
El Sr. alcalde clou el debat dient que el punt tercer de la moció del PSC i ICV-EUIA no és 
cap xec en blanc; per a entendre aquest punt cal llegir la línia del punt dos que diu “....el 
Compromís per Lleida, que de fet és el compromís per Catalunya...”.  El punt 3 reflecteix  la 
solidaritat, perquè volem que el nostre compromís per Lleida sigui assumit pel conjunt de 
Catalunya. Catalunya ha d’estar vinculada al desenvolupament econòmic i social de les 
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terres de Lleida. Per la solidaritat no es cobra, però la solidaritat és recíproca. Es pretén el 
desenvolupament i l’equilibri de Lleida i de Catalunya, aportant cada territori els actius que 
té. Ens mostrem solidaris perquè el Govern de Catalunya pugui resoldre una situació 
d’emergència i aportarem els recursos que calguin, entenent (com es diu al punt 1) que de la 
capçalera del Segre no és el lloc d’on s’ha de treure aigua. Aquesta és la nostra solidaritat, 
amb l’ observació que fem sobre els llocs de possible captació d’aigua perquè el Govern 
resolgui el problema de l’aigua de boca a l’àrea metropolitana de Barcelona i també al nostre 
territori on l’aigua no arriba. És un problema nacional, un problema de país. Tenim diferents 
punts de vista per  a resoldre-ho. Creu que la solidaritat s’ha d’aplicar i aquest és l’esperit del 
punt tercer de la moció.  
 
La votació de les diferents mocions (parcial i total) està reflectida en la part dispositiva de 
l’acta.  
 
 
Punt número 42. Moció dels grups municipals d’ERC i de CiU referent a la construcció 
de centres educatius a la ciutat  
 
La Sra. Bergés destaca que és la tercera vegada que el grup d’ERC presenta mocions per a 
 ratificar acords de mocions ja aprovades per unanimitat. Recorda que fa un any, al Ple 
d’abril, es va aprovar una moció consensuada (presentada inicialment per CiU) sobre els 
IES. Alguns d’aquests centres ja estan en marxa, cosa que no es dóna en el cas de l’IES de 
Cappont. Ja que  a les comissions informatives no s’ha deixat clar  si es duria endavant 
aquest projecte, han optat per insistir i ratificar els acords adoptats fa un any. Es demana 
també que els acords unànimes s’agilitzin en la seva execució. Destaca el creixement del 
barri de Cappont i la necessitat de planificar els equipaments educatius escaients. En el Pla 
d’acció municipal s’ha inclòs la planificació d’escoles bressol i de CEIPS; demana que es faci 
també amb els IES, d’acord amb el Departament d’Educació. 
 
El Sr. Gavín assumeix l’explicació de  la Sra. Bergés. La moció vol ser una segona 
oportunitat per a l’equip de govern, ja que l’acord inicial no s’ha complert. Cappont no té cap 
IES i els joves han de marxar del barri, aquest equipament no pot quedar endarrerit. Creu 
que és una bona notícia que a la Bordeta s’estigui projectant un segon IES en una zona 
encara en desenvolupament.  
 
La Sra. Rivadulla manifesta que donarà suport a la proposta. Creu que cal fer aquesta 
planificació educativa no només per a la població de la ciutat sinó també per a les persones 
que vénen des dels pobles veïns, defensant l’esperit de la ciutat com a capital d’una gran 
regió. La previsió per als propers quatre anys hauria de contenir les tres escoles que s’estan 
fent i tres nous instituts.  
 
El Sr. Zapater diu que tot allò que sigui d’interès per a l’educació compta amb el suport del 
seu grup. 
 
El Sr. Castillo explica que en la darrera reunió de la Taula mixta de planificació entre el 
Departament d’Educació i l’Ajuntament es va acordar iniciar els tràmits perquè el solar que hi 
ha al barri de Cappont, al costat del col·legi Frederic Godàs, pugui acollir un IES. Estem 
pendents que el departament d’Educació formalitzi la petició per escrit. Votaran a favor de la 
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moció. Pel que fa a la resta de qüestions de planificació diu que és el departament 
d’Educació qui construeix els equipaments i l’Ajuntament fa un gran esforç en la cessió dels 
solars i en l’anàlisi i la planificació del lloc on s’han d’ubicar els centres.  
 
S’aprova per unanimitat.  
 
Punt número 43. Moció dels grups municipals de CiU i ERC en què es demana instar, 
al Govern, xinès diverses qüestions relatives a la pena de mort, drets humans i altres 
de connexes   
 
El Sr. Guallar creu que la moció s’explica perfectament en l’apartat dispositiu del seu text. 
Vol creure que tots els grups estem a favor dels drets humans i que es respectin arreu del 
planeta. Recorda altres mocions aprovades pel Ple relacionades també amb els drets 
humans. Considera que la Xina està conculcant greument aquests drets, està oprimint el 
poble del Tibet i no està complint el compromís adoptat, quan va competir per ser seu dels 
Jocs Olímpics, de vetllar per a solucionar els problemes existents en aquesta qüestió. 
 
La Sra. Rivadulla creu que tothom està d’acord  que una gran nació com la Xina no pot 
continuar conculcant els drets humans ni els drets de les nacionalitats minoritàries. La 
comunitat internacional ha de pressionar d’alguna manera perquè alguna cosa avanci, tot i 
les dificultats. Hi votaran a favor.  
 
La Sra. Bergés dóna suport a la moció en la qual han introduït algunes aportacions. 
Considera natural que ERC defensi els drets d’un poble per a la determinació del seu propi 
futur.  
 
El Sr. Zapater diu que estan a favor de l’esperit i del contingut de la moció.  Però, en el 
primer punt veuen una certa ingerència en assumptes d’un altre país i no queda massa clar 
el sentit de l’oposició a la pena de mort, sobre la qual el seu grup és partidari de l’abolició. 
Creu que caldria retocar la redacció d’aquest primer punt . En relació amb la resta, hi votaran 
a favor.  
 
El Sr.  Presseguer diu que comparteix tot el que s’ha dit sobre el respecte als drets humans; 
un país de la importància de la Xina ha d’entrar en la via del respecte d’aquest conjunt de 
drets. Demana votació separada del punt que fa referència al Tibet, en tant que aquest punt 
proposa la independència d’aquest país.  Demana que s’obviï en la moció la qüestió de 
l’ocupació xinesa del Tibet, en aquest cas  votaran a favor a la totalitat. Proposa que en el 
futur es presenti una moció específica per a discutir el tema de la situació al Tibet. Si es 
manté la moció original avui votaran en contra del punt tercer.  
 
El Sr. Guallar considera que no es pot retirar el punt tercer. Coincideix en aquesta opinió la 
Sra. Bergés, per la qual cosa es fa votació separada, el resultat de la qual es recull en la part 
dispositiva de l’acta.  
 
Punt número 44. Moció del grup d’ICV-EUiA en què es proposa la realització d’actes 
culturals durant l’any 2008, per la coneixença i divulgació de la figura de l’Abat Oliva i 
la seva obra 
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La Sra. Rivadulla explica que durant l’any 2008 hi haurà, a tota Catalunya, un seguit d’actes 
entorn la figura de l’Abat Oliva, que va crear una institució tan important per a nosaltres com 
són les Assemblees de Pau i Treva, de les quals es diu que són la base de les nostres Corts 
Catalanes. Aquestes assemblees garantien als pagesos que no fossin extorsionats pels 
nobles, si més no, alguns dies a la setmana. L’Abat Oliva va ser un gran pacificador, un gran 
home de cultura als monestirs de Sant Miquel de Cuixà i de Ripoll i va ser també un home 
absolutament culte i obert.  
 
Es dóna lectura a la part resolutiva de la moció que és aprovada per unanimitat.  
 
PRECS I PREGUNTES 
 

1. La Sra. Rivadulla formula la  pregunta següent: “Transcorreguts tres anys des de 
l’explosió de l’edifici del carrer Ramiro Lesdesma, el solar continua sense urbanitzar, 
malgrat el compromís del Govern de procedir al seu arranjament en el termini d’un any. 
Pot el Govern donar una data aproximada per a la recuperació d’aquest espai?”  
La Sra. Camps explica que aquest solar no és propietat de l’Ajuntament sinó dels 16 
veïns que tenien l’habitatge abans de l’explosió. Les indemnitzacions pel cost dels 
habitatges ja s’han fet; ara resta pendent el tema del solar. S’està fent una proposta 
econòmica, que considera generosa i espera que sigui acceptada pels propietaris. 
Aquest solar ara no és edificable, per la qual cosa caldrà reconvertir-lo en una zona 
verda. L’Ajuntament ha de ser generós amb els afectats, però també ha de tenir cura 
dels recursos públics. Espera arribar aviat a un acord amb els afectats. 
 
2. La Sra. Bergés formula també una pregunta. Recorda que el passat 10 de març va 
tenir lloc a Barcelona el Saló Alimentària, la segona fira més important del món en el 
sector de l’alimentació i que ha rebut més de 155.000 visitants i té prop de 5.000 
expositors. Hi han participat 27 empreses del sector alimentari de Lleida. Pregunta al Sr. 
alcalde per quin motiu no hi va ser present el PCiTAL de Gardeny, on actualment 
treballen 500 persones i està en un període de captació d’empreses. Explica altres fires i 
congressos on ha participat el PCiTAL i creu que Alimentària era un lloc escaient per a 
ser-hi presents. 
El Sr. alcalde respon que és una bona proposta per a  ser pensada per a anys 
posteriors. En aquests moments la presència del PCiTAL s’ha focalitzat en les fires 
d’àmbit tecnològic, que és on creiem que ara hi ha més oportunitats (explica les fires en 
què ha participat el Parc).  S’estudiarà (juntament amb la Diputació) la participació en 
Alimentària i també en la Fira de Berlín. És molt  possible que aquest any i el proper es 
vagi a fires alimentàries.  
 
 

 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual cosa, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
EL SECRETARI                                                                                        Vist i plau, 
                                                                                                                   L’ALCALDE, 
 


